
V n a š e j  f a r n o s t i  s a  klubu. Obec zabezpečila 
uskutočnilo vysvätenie troch finančné prostriedky a Poľovné 
kňazov. Z Alekšiniec sú to Mgr. združenie v Alekšinciach sa 
Ondrej Kovaľ a Mgr. Róbert p o d u j a l o  n a  v ý s t a v b u .  
Ťapušík a z Lukáčoviec Mgr. V súčasnosti stojí hrubá stavba, 
Lukáš Ložek. Je to významná momen tá lne  čakáme  na  
udalosť, ktorá nás veľmi dodávku strešnej krytiny.

P o č a s  ú p o r n ý c h  nadchla a duchovne posilnila. 
letných horúčav obec dočasne Všetci traja medzi nami rástli 
zostala bez vody. K tejto situácii a dovolím si povedať, že keď 
došlo preto, že my, občania, dali na známosť, že chcú 
sme spotrebovali v danom čase vstúpiť do seminára, mnohí sme 
viac vody ako je kapacita našich boli trochu prekvapení. Dnes 
akumulačných nádrží vo sme na nich hrdí. Milí naši 
vodojeme. Tá je 300 000 litrov. novokňazi, do Vášho ďalšieho 
V dôsledku týchto skutočností života Vám prajeme veľa 
som vyhlásil krízový stav. duševného a telesného zdravia, 
Trvalo nám dva týždne, pokiaľ pevných nervov, silného 
sa nádrže podarilo z väčšej časti odhodlania a vyprosujeme Vám 
naplniť a pritom zabezpečiť od nášho nebeského Otca veľa 
plynulú dodávku vody do Božích milostí.

Po pätnástich rokoch pastierskej služby v našej farnosti odchádza domácností. Tieto kritické dni poukázali na fakt, že to čo bolo pre nás 
Vdp. farár Marán Uváček do neďalekej obce Rumanová. Vážený pán doteraz bežným javom, nemusí vyť 
farár, Vaši farníci Vám zo srdca ďakujú za roky pastoračnej práce, za Vašu bežnou skutočnosťou. Považujem si 

ocho tu  v každú  preto za povinnosť upozorniť Vás, aby 
dennú či nočnú ho- ste si  dobre zvážil i  budovanie 
dinu byť svojim far- a kupovanie bazénov. Obec ako vlastník 
níkom v dispozícii. vodného zdroja sa Vám zaviazala 
Prajeme Vám, aby dodávať vodu na pitné a úžitkové účely. 
ste v novom pôso- Ak sa vyskytnú problémy určite sa 
bisku našli  svoj  budeme brániť dodávke vody do bazénov 
druhý domov, aby a zalievaniu trávnikov a záhrad.

Riaditeľ Základnej školy s materskou vzájomné spolužitie 
školou PaedDr.  Juraj  Windisch  kňaza a farníkov bolo 
zabezpečil opravu poškodených častí na osoh všetkým.

V  r o k u  budovy Základnej školy. Jednalo sa 
1980, po skončení o opravu komína, kde sa uskutočnili 
š t ú d i a  n a  S E Š  murárske a natieračské práce, vybudoval 
v Nitre, pani Danka sa nový betónový uzáver na odpadovej 
Glendová (Plevová) žumpe z kuchyne základnej školy, 

nastúpila pracovať ako účtovníčka na vtedajší Miestny národný výbor. opravila sa atika na streche telocvične 
Celý svoj profesionálny život odpracovala na tomto mieste a dnes po a pergoly, kde sa zároveň opravila aj 
tridsiatich dvoch rokoch poctivej a zodpovednej práce odchádza. Milá poškodená stena telocvične.

V súčasnosti prebiehajú kolaudácie kolegyňa, dovoľ aby som Ti v mene celého kolektívu pracovníkov 
vybudovaných diel. Konkrétne je to vodovod a studňa na Lahniach, obecného úradu, v mene poslancov Obecného zastupiteľstva i v mene 
vodovod a plynovod na Hlbokej ceste. Úspešnou kolaudáciou a občanov Alekšiniec srdečne poďakoval za všetko, čo si pre obec 
odovzdaním spomínaných diel do trvalého užívania sa zavŕši naše úsilie i občanov urobila.  Ďakujem Ti za tvoju obetavosť, ochotu a čas, ktorý si 
o rozvoj infraštruktúry v obci.strávila pri organizovaní obecných akcií. Prajeme Ti hlavne veľa zdravia 

 Igor Miškolcia pohody v kruhu svojej rodiny a priateľov.
 starosta obceEuroprojekt  Revitalizácia centra obce Alekšince je ukončený a je 

pred kolaudáciou. Ciele projektu sa podarilo naplniť tak, ako boli 
naplánové.  V súčasnosti dielo slúži našim občanom, ale i návštevníkom, 
ktorí k nám zavítajú. Chodníky by mali poskytovať bezpečnosť chodcom. 
To by však bolo za predpokladu, že by po nich nejazdili cyklisti 
a neparkovali autá. Žiadam všetkých, ktorých sa to týka, aby od takéhoto 
konania upustili, v opačnom prípade budem nútený trestať priestupcov. 
Nerád používam takéto praktiky, ale okolnosti ma k nim nútia. Nedávno 
došlo k poškodzovaniu obecného majetku. Vinníkov sa v spolupráci 
s políciou podarilo zistiť. Rodičia teraz musia za svoju „ výchovu“ platiť.  
Opätovne som podal návrh na trestné stíhanie matky za zanedbávanie 
starostlivosti o svoje deti. Opakovane vyzývam rodičov, aby sa starali 
o svoje deti, aby sa po večeroch netúlali bez dozoru, aby kontrolovali, či 
chodia do školy.

Druhým projektom, ktorý sme začali realizovať v rámci Leadra je 
výstavba Environmentálneho kultúrnospoločenského a športového 
centra. Táto stavba je umiestnená v areáli Miestneho kynologického 

Vážení spoluobčania,
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Environmentálne kultúrnospoločenské a športové centrum.
Poľovníci sa prejavili ako veľmi dobrí stavbári.

Ondrej Kovaľ a Lukáš Ložek ležia pri vysviacke

Pani Danka Glendová
po 32 odpracovaných rokoch
odchádza z OcÚ

Vdp.



Zmluvy o využívaní  „Miniihriska“U Z N E S E N I A
b/ schvaľuje

z 15.zasadania obecného zastupiteľstva - - ponechať M.Žakoviča vo funkcii hospodára 
7. riadneho zasadania OZ mutifunkčného ihriska  a ukladá mu uvádzať na 

konaného dňa  26. 04. 2012 príjmové doklady deň a hodinu a pravidelne  do 5 dňa v 
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach: mesiaci odvádzať prijem do pokladne obce
Uznesením č. 132/2012-OZ Uznesením č. 147/2012 -OZ
a/ schvaľuje berie na vedomie
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Andrej Lipka, -  Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za 
Dušan Kotuč rok 2011
b/ berie na vedomie Uznesením č. 148/2012 -OZ
- určenie zapisovateľa : Valériu Skokanovu schvaľuje
- overovateľov zápisnice: Ing. Anton Kušnír, Ing. - Vnútorný predpis č.1/2012 –odmeny za vedenie 
Martin Kovaľ obecnej kroniky aj s pripomienkami
c/ konštatuje že Uznesením č. 149/2012 -OZ
- na rokovaní OZ boli prítomní 5 poslanci berie na vedomie
Uznesením č. 133/2012-OZ - Záverečnú správu o stave ochrany pred požiarmi za 
schvaľuje rok 2011
-  program 15. zasadnutia obecného zastupiteľstva - Uznesením č. 150/2012 -OZ
7.riadneho rokovania OZ schvaľuje
Uznesením č. 134/2012 -OZ - predložený zápis kronikárky do obecnej kroniky za 
schvaľuje rok 2011
- predaj nehnuteľnosti o celkovej výmere 41 m2 Igor Miškolci
p.Jánovi Ondrejkovičovi, Alekšince č. 175 za cenu  starosta obce
15,00 € za 1 m2 . GP č.137/2011 zo dňa 13.12.2012 
úradne overený dňa 13.1.2012 bola od parc.č.126/15 U Z N E S E N I A
odčlenená C KN parc.č.126/21 o výmere 37 m2 

zo 16.zasadania obecného zastupiteľstva - zastav. plocha a k parc.č. 126/10 pričlenená výmera 4 
8. riadneho zasadania OZ m2 .  

konaného dňa  21. 06. 2012Uznesením č. 135/2012 -OZ
Obecné zastupiteľstvo v Alekšinciach:schvaľuje
Uznesením č. 151/2012-OZ- predaj nehnuteľnosti o celkovej výmere 12 m2 
a/ schvaľujep.Božene Billovej, Alekšince č. 470 za cenu 15,00 € za 
- návrhovú komisiu v zložení : Ing. Anton Kušnír, 1 m2 .GP č.77/2011 zo dňa 3.2.2012 úradne overeným 
Ing. Jozef Čapla,PhD.dňa 16.2.2012 bola od parc.č. 220/21 odčlenená 
b/ berie na vedomievýmera 11 m2  a pričlenená k parc.č. 220/30 
- určenie zapisovateľa : Valériu Skokanovuzastav.plocha a odčlenená výmera 1 m2  a pričlenená k 
- overovateľov zápisnice: Mgr. Viliam Zverina, parc.č. 220/33 zastav.plocha .  
   Ing. Martin KovaľUznesením č. 136/2012 -OZ
c/ konštatuje žeschvaľuje
- na rokovaní OZ boli prítomní 7 poslanci-  poskytnutie finančného daru celkom v sume 600.00 
Uznesením č. 152/2012-OZ€  pre dvoch novokňazov z obce Alekšince  a to 
schvaľuje novokňazovi Robetrovi Ťapušikovi  sumu  300,00 € a 
- program 16. zasadnutia obecného zastupiteľstva - novokňazovi  Ondrejovi Kovaľovi sumu 300,00 €
8.riadneho rokovania OZUznesením č. 137/2012 -OZ
Uznesením č. 153/2012 -OZberie na vedomie
ruší-  správu starostu obce o príprave  Zmien a doplnkov 
- uznesenie č. 136/2012 z 15. zasadania OZ zo dňa ÚPD č. 3
26.4.2012 o poskytnutí finančného daru v sume 600,- €Uznesením č. 138/2012 -OZ
Uznesením č. 154/2012 –OZ a/ berie na vedomie
odporúča starostovi obce- správu starostu obce o protipovodňovom projekte v 
 - zaslať žiadosť  na ObÚ Nitra, odbor dopravy a NSK  obci
o realizáciu projektovej dokumentácie   b/ ukladá finančnej komisií
   a následne stavby v ich réžií.- zapracovať do rozpočtu obce financovanie stravných 
Uznesením č. 155/2012 -OZlístkov pre dvoch zamestnancov na dobu ½ roka
berie na vedomieUznesením č. 139/2012 -OZ
- žiadosť pani Jany Grossrubatscherovej o finančnú berie na vedomie
pôžičku- správu starostu obce o stave výkonu stavebného 
Uznesením č. 156/2012 -OZdozoru pri výstavbe obecnej kanalizácie
schvaľuje Uznesením č. 140/2012 -OZ
a) -  mandátnu zmluvu č. 14/2012 a dodatok č. 1 k tejto schvaľuje
zmluve uzatvorenú  s Ing. Jurajom Štefankom - umiestnenie slnečných hodín z južnej strany na 9 
Inžiniering Delta, Lužianky bytovej jednotke  sup.č.. 494  
b) - mandátnu zmluvu uzatvorenú s Ing. Slivkaničom Uznesením č. 141/2012 -OZ
na vypracovanie projektovej dokumentácie k projektu ukladá komisii pre výstavbu a finančnej komisii
chodník na Gecovské  - prerokovať určenie použitia a umiestnenie trvalého 
Uznesením č. 157/2012 -OZdopravného značenia a dopravných zariadení na ulici 
schvaľujeŽomboch a podať návrh na zasadanie OZ
- vecné bremeno v prospech ZSE Distribúcia, a.s.   Uznesením č. 142/2012-OZ
Bratislava. Obec je výlučným vlastníkom odporúča starostovi obce
nehnuteľnosti - pozemku registra KN „C“, - zaslať žiadosť na dopravný inšpektorát o zníženie 
- parc. č. 390/2, druh pozemku orná pôda, rýchlosti na ceste II/513 na rizikovom úseku cesty-  
   výmera 2077 m2,odbočka na Lahne
- parc. č. 472, druh pozemku ostatná plocha, Uznesením č. 143/2012 -OZ
   výmera 2215 m2,berie na vedomie
- parc. č. 471/2, druh pozemku ostatné plocha, - Správu hlavného kontrolóra č. 7/2012 o plnení 
   výmera 2297 m2,uznesení OZ od 1.1.20111 do 31.12.2011
- parc. č. 470/2, druh pozemku ostatná plocha, Uznesením č. 144/2012 –OZ
   výmera 2927 m2,a/ berie na vedomie
- parc. č. 469/3, druh pozemku záhrada, - Správu hlavného kontrolóra č. 09/2011- plnenie 
   výmera 4860 m2,VZN č. 04/2011 o miestnych daniach a o miestnom 
- parc. č. 468/1, druh pozemku zastav.plocha, poplatku za  komunálne odpady a drobné stavebné 
   výmera 12120 m2,odpady 
nachádzajúcom sa v katastrálnom území Alekšince, b/ schvaľuje
obec Alekšince, okres Nitra, zapísaného na liste - zverejnenie zoznamu neplatičov na webovej stránke 
vlastníctva č. 608 vedenom Správou katastra Nitra. obce a úradnej tabuli obce a do najbližších obecných 
Uznesením č. 158/2012 -OZnovín umiestniť upozornenie o budúcom uverejnení  
schvaľujezoznamu  neplatičov
- zmeny a doplnky č. 3 Územného plánu obce Uznesením č. 145/2012 -OZ
Alekšince :berie na vedomie
1/ žiadosť Štefan Corporation s.r.o. Bratislva o -  Správu hlavného kontrolóra č. 10/2012 -  účelové 
rozšírenie už existujúceho územného plánu lokality Pri dotácie z obecného rozpočtu za rok 2011 aj s 
kríži, chotárna časť Svetlov, vyznačenom v ÚPN-o ako pripomienkou
lokalita č.33  na:Uznesením č. 146/2012 -OZ
a) rekreácia a šport  -  p.č. 706/1, 706/2, 706/3, 706/4, a/ berie na vedomie
706/5, 706/6, 706/14-  Správu hlavného kontrolóra č. 11/2012 -  plnenie 

b) IBV – časť 706/1, 755/47
c) obchod a služby – časť 706/1
Podľa priloženého náčrtu- „Rezidenčný a rekreačný 
komplex Nitra západ“
2/ žiadosť Antona Mokošáka , Alekšince o rozšírenie 
už existujúceho územného plánu lokality  č. 15 Krátka 
ulica na:
 -  IBV  - časť 498/1
3/ žiadosť Nitrianska produkčná s.r.o. Nitra o 
rozšírenie už existujúceho územného plánu lokality  č. 
24 centrum obce na :
 - IBV   - p.č. 112,114/2,114/3 a 126/7  
Uznesením č. 159/2012 -OZ
berie na vedomie
- správu z výberového konania na pozíciu ekonóm 
obce Alekšince
Uznesením č. 160/2012 -OZ
berie na vedomie
- správu predsedu komisie na ochranu verejného 
záujmu 
Uznesením č. 161/2012-OZ
berie na vedomie 
- správu starostu obce o ukončení projektu „ 
Revitalizácia centra obce“
Uznesením č. 162/2012 -OZ
schvaľuje
- Plán práce hlavného kontrolóra obce na 2 polrok 
2012
Uznesením č. 163/2012 –OZ
berie na vedomie
- Stanovisko hlavného kontrolóra obce k záverečnému 
účtu obce za rok 2011
Uznesením č. 164/2012 -OZ
schvaľuje
- záverečný účet obce Alekšince za rok 2011 bez 
výhrad
Uznesením č. 165/2012 -OZ
berie na vedomie
- Správu starostu obce o pripravovaných oslavách 
sviatku sv. Cyrila a Metoda 
Uznesením č. 166/2012 -OZ
schvaľuje
- Zásady odmeňovania poslancov na roky 2012 až 
2014
Uznesením č. 167/2012 -OZ
schvaľuje
- plat starostu obce zvýšený o 40% celková suma 
  2 178,79 € 

Igor Miškolci
 starosta obce
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Oznam 
o zbere šatstva, obuvi 
a hračiek v našej obci

Vážení občania ako sme  vás už informovali 
v miestnom rozhlase, v našej obci boli rozmiestnené 
kontajnery na použité šatstvo, textil, obuv a hračky. Aj 
touto cestou by som vás chcela požiadať, aby ste už 
tieto použité veci nedávali do separovaného zberu 
organizovaného našou obcou ale vkladali ich do týchto 
kontajnerov. Do kontajnerov vkladajte veci čisté.                                                             
 Kontajnery sú umiestnené na ulici Žomboch, 
Železničná, Kostolná, Cintorínska a Horný Balkán. 

Cebová
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O Z N A M Y

Obec Alekšince 
hľadá kronikára

 Záujemcovia obdržia bližšie 
informácie na obecnom úrade 
tel. 037/7822126, 0905520730.

Upozornenie  - výzva
Žiadame všetky fyzické, právnické 

osoby, ktoré chcú na území obce Alekšince 
realizovať výstavbu alebo  prestavbu 
rodinných domov, stavieb na podnikateľské 
a iné účely aby prišli dopredu konzultovať 
svoj zámer na Obecný úrad .

„POZOR  15 roční !!!  
- k vybaveniu prvého občianskeho 
preukazu(OP)  potrebujete  originál  Rodný 
list a so zákonným zástupcom (otec,matka ) 
si vybavíte nový OP na OR PZ Nitra , na 
obecný úrad prídete vypísať prihlasovací 
lístok až s novým OP !!!“

Otváracia doba na Obecnom úrade 
Alekšince
Pondelok  7.30 – 12.00    12.30 – 15.45
Streda       7.30 – 12.00    12.30 – 17.00
Štvrtok     7.30 – 12.00    
Piatok       7.30 – 12.00    12.30 – 13.15

Oznam
Obec Alekšince, ako prevádzkovateľ cintorína oznamuje občanom, že 

nájomné zmluvy na hrobové miesta sa uzatvárajú na obecnom úrade Alekšince. 
Preto vyzývame  občanov, ktorí majú svojich zosnulých príbuzných pochovaných 
na alekšinskom cintoríne, aby si vo vlastnom záujme prišli na obecný úrad uzavrieť 
nájomnú zmluvu za užívanie hrobového miesta a zaplatiť nájomné za hrobové 
miesto.

Nájomnú dobu je možné predlžovať a to zaplatením nájomného na ďalšie 
obdobie. Súčasne žiadame občanov, ktorí majú na hroboch svojich blízkych len kríž 
bez mena zosnulého aby tieto údaje prišli nahlásiť, lebo takýto hrob je vedený ako 
neznámy.
Zmluva sa uzatvára na dobu 10 rokov 

a)   jednohrob    10 € d)   detský hrob   6 €
b.)  dvojhrob     20 € e)   hrobka         35 €
c)   tojhrob        30 €      

V prípade neuzatvorenia nájomnej zmluvy , prevádzkovateľ cintorína 
vyvesí oznam na týchto hrobových miestach a po uplynutí zákonnej lehoty bude 
takéto hrobové miesto zrušené a ponúknuté na ďalší prenájom. Podrobnejšie 
informácie získate v pracovných dňoch na OcÚ Alekšince u p.Cebovej č.t. 7822 
845.

Oznamujeme občanom, 
že opravy televíznych prijímačov si môžu nahlásiť na obecnom úrade.

Ponuka na odkúpenie pôdy
Spoločnosť Eurofirma s.r.o. dáva ponuku na výkup 

pôdy v katastrálnom území Alekšince. Za pôdu 
v podieloch ponúka 0,20 €/m2 a za pôdu v celku 0,30 
€/m2. Bližšie informácie na Obecnom úrade Alekšince 
a tel. čísle: 0911 111 671 

Vážení spoluobčania,
Obec ako každý rok aj v tomto roku zasiela občanom, ktorí si neplnia svoje 
povinnosti a včas neplatia dane a poplatky výzvy na zaplatenie. Niektorí na tieto 
výzvy nereagujú aj roky a spoliehajú sa na to, že obec im poplatky odpustí. Toto 
v žiadnom prípade nie je možné. Preto obec bola donútená pristúpiť k vymáhaniu 
nedoplatkov formou exekúcii. Obec pripravila 54 exekúcií na daň z nehnuteľnosti 
a poplatok za tuhý komunálny odpad. Exekúcie boli postúpené exekútorovi JUDr. 
Miroslavovi Šupovi.

Touto cestou chceme občanom oznámiť, že v mesiaci september končí 
posledná splátka daní a poplatkov a po tomto termíne bude obec zverejňovať 
zoznamy neplatičov na vývesnej tabuli a na internetovej stránke
Jana Baumanová

Neplatiči - EXEKÚCIA

Na pretekoch našu obec úspešne zastupovalo družstvo v zložení:
Marek Rojko, Ladislav Rojko, Martin Jureňa, Jana Jureňová.
Prísediaci: Mária Sollárová, Šimon Sollár.

Rumanová 14.7.2012 - preteky vo varení gulášu.

Nevhodné parkovanie nám ničí naše nové chodníky. Chodníky sme budovali pre 
bezpečnosť chodcov.

Opravovaný komín ZŠ Ukradnuté dvierka z detskeho ihriska - z preliezok



Peter Mikula - 80 rokov

Sťahovanie:  apríl – august 2012 :
 Sťahovanie:  
 do obce                 : 10

z obce                   : 11
v obci                   : 12
prechodný pobyt  : 1

1.Lea Salesová  (nar.v roku 2011,č.d.20)
2.Kristín Revay  (č.371)
3.Emely Laura Rigová (č.371)
4.Ján Vencel ( č.495)

Opustili nás vo veku:
1. Peter Melo 62 r. (č.233)
2. Ján Lazík 87 r. (č.338)
3. Oľga Laurincová 81 r.( 349) 8. Šimon Sleziak 21 r. (č.237)
4. Dušan Bango 58 r.( 373)

Blahoželáme:
1.  Karol Ištok - Monika Račkovičová
2.  Ladislav Lipka - Miroslava Gálová
3.  Martin Plecho - Michaela Petríková

6. Štefan Sivák 83 r.(č.201)
7. Matilda Bališová 75 r.(č.325)

č.
č.

5. Ján Krumpál 81 r. (č.262)

Vitajte na svete :  

V mesiaci apríl - august 2012 oslávili svoje životné jubileum:

80 rokov: 
pani Apolónia Kubicová č. 261
pani Jozefína Plechová, č.195
pani Anna Adamcová, č.212
pán Peter Mikula, č.333
pani Mária Skokanová, č. 193
pani Štefánia Majtanová č.373

p
85 rokov:
ani Alžbeta Miháliková, č. 202

nad 90 rokov:
pán Anton Pilka č. 226  - 91 rokov
pani Katarína Áčová  č. 19 - 91 rokov
pani Helena Kunochová č. 23 - 92 rokov

Všetci, ktorí si v mesiacoch apríl - august 2012 pripomenuli, či 

pripomínate svoje krásne meniny:

Nepoznáme Vaše túžby,
nevieme, čo k sviatku Vám  priať.
Prajeme Vám hlavne zdravie, šťastie a lásku,
to podstatné, čo život Vám môže dať.

a všetkým ostatným, ktorí si v  mesiacoch apríl - august 2012 spomínate, 

slávite i pripíjate na svoje  prežité roky, posielame tieto slová :

Nech Vám  slza nezavadzia,
nech Vám  srdce nespúta žiaľ,

nech Vám ústa zdobí úsmev,
nech nepoznáte chvíle krušné!

Pevné zdravie, veľa lásky, spokojnosť a pohodu, 
šťastný život bez starostí a vždy dobrú náladu. 
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Spoločenská rubrika    

Vitaj teda medzi nami utešené dieťa,
nech na Teba iba dobré sudby žitia letia,

nech Ti Pán Boh požehnáva všetky žitia kroky
a buď šťastné v svete krásnom mnohé dlhé roky.

V tichosti vyprosme 
veľký dar pokoja, 

kým sa nám duše raz 
naveky nespoja

Čím víno staršie je,  lepším zdá sa,
nech aj vaša láska vínu podobá sa.

Nech je krásne Vaše žitie, nech je šťastný domov Váš,
nech budúci stav manželský  splní túžby oboch Vás.

Apolonia Kubicová - 80 rokov

Anna Adamcová - 80 rokovJozefína Plechová - 80 rokov Ažbeta Miháliková - 85 rokov

Anton Pilka - 91 rokov

Helena Kunochová - 92 rokov

Majtanová Štefánia - 80 rokov

Katarína Áčová - 91 rokov

Mária Skokanová - 80 rokov
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Realizácia Integrovanej stratégie 
rozvoja územia mikroregiónu RADOŠINKA 
spočíva predovšetkým v rozhodovaní o podpore 
projektov miestnych subjektov, v realizácii 
s p o l o č n ý c h  r o z v o j o v ý c h  p r o j e k t o v  
a programov, organizovaní stretnutí  v rámci 
danej oblasti, na ktorých sa stretnú kľúčoví 
zainteresovaní aktéri, ktoré napomáhajú vzniku 
nápadov a miestnym aktérom umožňujú na 

zdravom základe diskutovať o potrebách ich oblasti. 
Cieľom Miestnej akčnej skupiny OZ Mikroregión RADOŠINKA je 

vytváranie predpokladov pre efektívnu implementáciu stratégie, rozvíjanie 
zručností v oblasti lokálneho  manažmentu, publicita a informovanie o danej 

oblasti, organizovanie seminárov, školení a stretnutí zameraných na rozširovanie 
vedomostí a zručností nielen členov MAS, ale i aktívnych obyvateľov územia 
mikroregiónu RADOŠINKA. 

V rámci opatrenia 431 Chod miestnej akčnej skupiny, získavanie zručností 
a animácia územia podporujeme vzdelávacie aktivity, prezentácie remeselníkov 
a folklórnych súborov na podujatiach organizovaných na území mikroregiónu 
i mimo neho, spolupracujeme s partnermi zo Slovenska a iných krajín, 
zúčastňujeme sa propagačných aktivít a stretnutí na úrovni Miestnych akčných 
skupín. 

Beseda s Jánom Sucháňom
V apríli 2012 sme spoluorganizovali 

Besedu s kňazom Jánom Sucháňom a Janou 
Kociánovou. Beseda sa uskutočnila dňa 22.4.2012 
v kultúrnom dome v Šuriankach. 

Ján Sucháň je rodák zo Šurianok, 
momentálne pôsobí v obci Čataj. Popri 
pastoračných povinnostiach sa snaží "hľadať raj 
pre ľudí už aj tu na zemi". Jeho životným krédom je 
snaha o nasmerovanie človeka žiť v tolerancii, v 
ochote k dialógu, s láskou ku všetkým ľuďom, i 
tým s odlišnými názormi. Publikuje články, vydal 
niekoľko kníh, vystupuje na verejnosti či už 
formou stretnutí s ľuďmi a s jeho slovami a hlasom 
sa môžete stretnúť na vlnách rádia TWIST či 
Slobodnej Európy.

30.5. – 31.5  LeaderFEST   
V historickom meste Levoča sa koncom 

mája konal LeaderFEST,  stretnutie aktérov 
rozvoja vidieka zo Slovenska a okolitých 
európskych krajín. Nechýbali medzi nimi 
zástupcovia  Miestnej akčnej skupiny OZ MR 
RADOŠINKA. 

Tradičný foklór reprezentovali spevácke 
súbory Šuriančanka a Čabanka, na jarmoku 
regionálnych produktov sa prezentoval Ing. Miloš 
Kožák ( výrobky z medu). Pre účastníkov stretnutia 
bol pripravený bohatý kultúrny program so 455 

účinkujúcimi, fakultatívne výlety do okolia a jarmok remeselných výrobkov 
a regionálnych produktov.   

Budúci, v poradí 4. ročník  LeaderFEST-u sa uskutoční v Českej republike, 
pravdepodobne vo Velkém Meziříčí. V roku 2014 by malo byť hosťujúcou krajinou 
Poľsko.

2. jún   Otvorenie letnej turistickej sezóny v Nitre
Dňa 2.6.2012 sa pracovníci kancelárie Miestnej akčnej skupiny OZ 

Mikroregión RADOŠINKA zúčastnili podujatia  pod názvom Otvorenie letnej 
turistickej sezóny v Nitre. Akciu organizoval Nitriansky samosprávny kraj v 
spolupráci s Mestom Nitra, Slovenskou agentúrou pre cestovný ruch a Agentúrou 
EPS. A práve Nitriansky samosprávny kraj nám v rámci svojich výstavných aktivít 
ponúkol možnosť prezentovať mikroregión RADOŠINKA. Naša expozícia bola 
zameraná na propagáciu a prezentáciu obcí  OZ MR RADOŠINKA,  informovali 
sme návštevníkov o podujatiach organizovaných na podporu rozvoja kultúry na 
našom území, o činnosti Miestnej akčnej skupiny OZ Mikroregión RADOŠINKA.
Hlavným cieľom propagácie bolo úsilie osloviť čo najväčší počet návštevníkov 
a tým vytvoriť priestor pre stretnutia, výmenu skúseností a prezentáciu jednotlivých 
názorov. Spropagovali sme zaujímavé miesta, folklórne súbory, remeselníkov 
a ľudových umelcov z územia mikroregiónu.

Aktivity MAS OZ Mikroregión RADOŠINKA
2 . ročník  fotosúťaže „ Najkrajšia 

fotografia z územia Miestnych akčných skupín“
Zapojili sme sa do 2. ročníka  fotosúťaže „ 

Najkrajšia fotografia z územia Miestnych akčných 
skupín“ , organizovanej Národnou sieťou  rozvoja 
vidieka  SR. Hlasovanie bolo možné do 31. júla 2012.        
Fotografia „Bodaj by vás vy mládenci ...“ nielenže 
vyhrala v kategórii „Naša budúcnosť“, zároveň sa s 
najvyšším počtom hlasov stala aj absolútnym 
víťazom fotosúťaže. Úspech sme zožali aj v kategórii 

„Život v našej MAS“, kde sme s 
fotografiou „Naša minulosť - okno do 
budúcnosti“ obsadili skvelé druhé 
miesto.                                  
 S l á v n o s t n é  v y h l á s e n i e  
v ý s l e d k o v  s a  u s k u t o č n í  n a  
Vidieckom večeri počas výstavy 
Agrokomplex 2012.

O r g a n i z o v a n i e  
Informačného seminára a školenia 
„  Zavádzanie  regionálneho 
značenia na nitrianskom vidieku“ 

V dňoch 13.6. – 15.6. 2012 sa 
uskutočnil informačný seminár a 
školenie pod názvom „Zavád zanie 
regionálneho značenia produktov na 
nitrianskom vidieku“. Podujatie sa 
konalo v rámci implementácie 
projektu spolupráce „Zavádzanie 
r e g i o n á l n e h o  z n a č e n i a  n a  
nitrianskom vidieku – budovanie 
kapacít“. 

Informačný seminár sa konal 
13. 6. 2012 v kultúrnom dome v obci Čab.  Zúčastnili sa ho partneri projektu, 
zástupcovia Nitrianskeho samosprávneho kraja, remeselníci a ľudoví umelci 
z územia NSK, potencionálni záujemcovia o regionálnu značku. V popoludňajších 
hodinách sa uskutočnila 1. časť školenia s lektorkou Ing. Ľudmilou Šmardovou.

Školenie pokračovalo v dňoch 14.6.-15.6. 2012 v priestoroch zasadačky 
MAS OZ MR RADOŠINKA,  Školiteľka Ing. Ľudmila Šmardová  prezentovala 
tieto témy: Praktické skúsenosti s regionálnym značením produktov doma a v 
zahraničí; Kľúčové faktory fungujúcich systémov regionálneho značenia; Prínosy 
a význam regionálneho značenia z pohľadu rozvoja miestnej ekonomiky a 
uchovávania tradičných remesiel.

Účastníci podujatia sa dozvedeli veľa nových informácií, poznatkov a 
skúseností o procese uvádzania regionálnej značky do praxe.

Publikácia „ Ľudové kroje v Miestnej akčnej skupine OZ Mikroregión 
RADOŠINKA ( kultúrne dedičstvo a regionálna identita) 

V júli 2012 sme v spolupráci s Mgr. Alenou Lisyovou vydali publikáciu „ 
Ľudové kroje v Miestnej akčnej skupine OZ Mikroregión RADOŠINKA“. 
Publikácia je zhrnutím etnologických výskumov ľudového odievania na území 
mikroregiónu RADOŠINKA.

Hlavným cieľom vydania tejto publikácie je podporiť spoločné rozvojové 
záujmy miestnych obyvateľov, podnikateľov, združení a samospráv a vytvoriť 
hospodársky prosperujúce územie s kompletnou technickou a sociálnou 
infraštruktúrou, ako aj vhodnými podmienkami pre pokojné a kvalitné bývanie.
 Informačné tabule ohraničujúce územie mikroregiónu, osadené pri 
vstupe do obcí.

O tom, že sa nachádzate na území Miestnej akčnej skupiny OZ Mikroregión 
RADOŠINKA Vás  oboznámia samostatne stojace informačné tabule pri cestných 
komunikáciách prechádzajúcich našim regiónom. V území bude umiestnených 9 
tabúľ. Cieľom je zvýšiť informovanosť potenciálnych návštevníkov a zároveň 
propagovať jednotné územie. Projekt bol podporený z Programu rozvoja vidieka 
SR 2007 – 2013, os 4 Leader.

Agrokomplex 2012
Záver mesiaca august je už tradične spojený s výstavou Agrokomplex. 

Miestna akčná skupina OZ MR RADOŠINKA dostala priestor na prezentáciu 
svojich aktivít, realizovaných projektov, zručných remeselníkov 
a umelcov, podnikateľov, ľubozvučných piesní v podaní našich speváckych 
súborov. Naša expozícia je inštalovaná v pavilóne M1.                       Srdečne Vás 
tiež pozývame na Módnu prehliadku ľudových krojov, ktorá sa bude konať v sobotu 
25. augusta od 11:30. Reprezentovať nás budú kroje z obcí Lukáčovce, Nové Sady, 
Zbehy, Čakajovce, Jelšovce, Malé Zálužie a Čab
 Okrem vymenovaných aktivít  sa pravidelne zúčastňujeme  seminárov, 
školení a workshopov,  ktoré organizuje Národná sieť rozvoja vidieka, prípadne jej 
Regionálne pracoviská alebo Miestne akčné skupiny Slovenska.  V spolupráci 
s Univerzitou Konštantína Filozofa  a Nitrianskym samosprávnym krajom sa 
podieľame na mapovaní  potencionálnych cyklotrás na území NSK. 
Usilujeme sa aktívne zapájať občanov do života v rôznych oblastiach, snažíme sa 
zachovávať a ochraňovať kultúrne, duchovné a prírodné hodnoty, pomáhame 
našim partnerom s realizáciou projektov. 
Ďakujeme všetkým občanom mikroregiónu RADOŠINKA, ktorí nám v tejto 
činnosti pomáhajú.

Kancelária MAS OZ Mikroregión RADOŠINKA

Mgr. Roman Hraška pri otvorení
letnej turistickej sezóny

Informačný seminár a školenie 
"Zavádzanie regionálneho značenia na nitrianskom vidieku"

Stále šarmantná
Jana Kocianová



Víťazi pretekov - 1. miesto: Čáčik Jaroslav z Topoľčian, 
2. miesto: Detko Peter z Prašíc, 3. miesto: FaltusĽubomír z Alekšiniec.
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Leto sa v kalendári prehuplo do svojej poslednej tretiny. V auguste sa často 
krát striedajú teplejšie dni s chladnejšími, ktoré sú sprevádzané dažďom. Búrky z 
tepla dodávajú lesom potrebnú vlahu a jeho obyvateľom hasia smäd. Husté porasty 
malinčia ponúkajú svoje plody a dobrý úkryt. Les je v plnej sile.V tomto období 
pokračujeme v príprave krmiva na zimu. Sušenie sena a letniny, patrí k bežným 
činnostiam vykonávaných v revíry. Občas je tiež potrebné vyčistiť prístupové 
chodníčky k posedom, ktoré môžu rýchlo zarásť. Výrazne sa zmenil charakter 
poľných revírov. Poľnohospodári už zobrali úrodu repky a obilnín, zostali iba 
prázdne polia. Zver hľadá pokoj v okolitých remízkach a hájikoch. Na strniská, 
ktoré zostali po zbere, ešte stále schádzajú diviaky a počas dňa tu nájde potravu i 
nejeden holub hrivnák. Dorastajúca kukurica ponúka diviakom a inej zveri úkryt a 
najmä chutnú potravu. Vrcholí ruja srnčej zveri. Srnce vyhľadávajú rujné srny.Už 
pekne odrastené jelenčatá nasledujú svoje matky na každom kroku. Vyvíjajúce sa 
parožie jeleňov a danielov je obalené lykom. Lyko však láka dotieravý hmyz, ktorý 
neustále dobiedza a znervózňuje zver. Naďalej sa poľuje na srnca a diviaka. 
Úspešné sú najmä ranné a večerné vychádzky. Pri postrieľaní diviaka a následnej 
dohľadávke a to najmä v kukurici, treba dbať na opatrnosť. Porast kukurice 
neumožňuje rýchlu manipuláciu so zbraňou. Vo výhode je preto zranený 
diviak. Čas strávený v lese, ale aj na posede znepríjemňujú všadeprítomné komáre. 
Tie po vytrvalých dažďoch vyrazili do ofenzívy. Repelent je preto nutnou 
výbavou.Les je aj v lete výborným miestom k oddychu a zrelaxovaniu. Bohužiaľ 
nie každý však vie ako sa v ňom správať. Napríklad zberači lesných plodov. Tí 
dokážu vyzbierať veľké množstvo malín alebo čučoriedok a tak pripraviť medvede 
a iné druhy zveri o ich prirodzenú potravu.
Z činnosti PZ Alekšince:

Leto sa naozaj prehuplo do svojej záverečnej fázy a človek sa ani nenazdá 
a jeseň je predodvermi . Ale ešte na jeho začiatku sa naša činnosť zamerala hlavne 
na zahájenie projektu výstavby novej chaty v priestoroch miestneho kynologického 
klubu. Práce na nej sa rozbehli a pokračujú vo veľmi intenzívnom tempe o čom sa dá 
presvedčiť už dnes. Za veľmi krátke obdobie sa nám podarilo chatu vytiahnuť do 
dnešnej aktuálnej podoby, kde sa nám už podarilo ju aj zastrešiť. Práce na nej sú na 
báze dobrovoľnosti každého člena PZ, veď každá hodina z voľného osobného času 
je na úkor našich blízkych , našej rodiny. Ale každý si je vedomí, čo znamená tento 
projekt nielen pre poľovné združenie, ale aj pre samotnú obec, tak na základe toho 
možno konštatovať, že prístup každého jedného z nás je na maximálnej možnej 
miere v prospech všetkých nás.

Samozrejme, nemôžeme opomenúť aj samotnú prípravu krmiva a výživ na 
zimné obdobie, kt. je nevyhnutné už riešiť v tomto období a v neposlednom rade na 
nastávajúcu hlavnú poľovnú sezónu, kt. začína už 1. Septembra poľovačkami na 
kačicu divú, od novembra na bažanta poľovného a zajaca poľného. Avšak hlavnou 
našou činnosťou je nepretržitá starostlivosť a ochrana, ktorá je celoročnou 
záležitosťou a povinnosťou členov cechu sv. Huberta. 

Okrem iného samozrejme, že sa zaoberáme aj prípravou k organizovaniu 
ďalšieho ročníka Sv.hubertskej omše, ktorá sa uskutoční v polovici septembra, 
ktorá sa stala a je už neoddeliteľnou súčasťou duchovného života obce a na ktorú 
Vás všetkých čo najsrdečnejšie pozývame.
Lesu, poliam a lúkam zdar!

PZ Alekšince

Poľovník v auguste

11. ročník kynologického preteku o pohár starostu obce Alekšince
Vážení spoluobčania Alekšiniec. 

Dovoľte mi spomenúť pár slovami kynologický 
pretek, jeho priebeh, výsledky a tiež niečo 
z našej činnosti v klube. Dňa 25.08.2012 
prebehol na našom kynologickom areály 
kynologický pretek podľa Národného 
skúšobného poriadku SVV-1. Hlavnými 
usporiadateľmi akcie bol MKK, obec Alekšince, 
NSK, ktorý akciu finančne podporil. Za veľmi 
pre psov nepriaznivých podmienok /veľké teplo, 
sucho/sa konal 11.ročník preteku  aj s účasťou 
našich členov konkrétne p. Faltus st. so psom 
Baky a p. Berky Tomáš so sučkou Donou. Táto 

dvojica napokon skončila v zároveň prebiehajúcej Zoborskej kynologickej lige na 
krásnom 2. mieste v družstvách hneď za družstvom z Prašíc a pred družstvom  zo 
Zbehov. Čakajú  nás ešte 3 kolá ZKL a preto prajem hlavne našim členom podobné 
výsledky aj po skončení ZKL. Prejdem teraz k výsledkom súťaže jednotlivcov. Na 
preteku sa zúčastnilo 14 pretekárov zo 17 prihlásených. Predvedené výkony psov so 
svojimi majiteľmi  boli na veľmi dobrej úrovni ,čo pochválil aj v záverečnej správe 
hlavný rozhodca p. Šaliga z Nitry a tiež dlhoročný figurant a priateľ Peter Vančo. 
Veľmi nás teší ,že najstarší účastník p. Faltus st. sa v poli pretekárov nestratil. Práve 
naopak jeho psík Baky dosiahol najlepšiu obranu na preteku s počtom 96b. zo 100 
možných. Celkovo obsadil 4.nepopulárne miesto, len 1bod. za p. Bielou so psom 
Dak Luansport z Čajkova . Na druhom mieste skončil p.Detko zo sučkou Kity 
z Prašíc. Víťazom sa stal p.Čačík Jaro zo sučkou Ambrou z Topoľčian. Na preteku 
prevažovalo plemeno psov Nemecký ovčiak, ale pretekali tu aj plemená ako 
bauceron, boxer. Počas preteku zároveň prebiehali aj skúšky z výkonu a čo ma teší 
je fakt , že zo 7 prihlásených na skúšky s kladným výsledkom skončilo 5 z nich. 
Všetkých zúčastnených v areály privítal aj osobne starosta obce p.Miškolci, ktorý 
bol aj garantom tejto akcie. Nedá mi nespomenúť aj sponzorov ,bez ktorých by tento 
pretek asi ani nebol možný. Poďakovanie patrí firme Z Polytanu- J.Tóth, firme 
Euro-Vat z Alekšiniec, veľkosklad Novosev Nové Zámky, ktorý nám zabezpečili 
krmivá pre ocenených, ale aj ceny pre všetkých zúčastnených pretekárov. Už sme si 
zvykli  na náš  kvalitný bufet , a tento bol aj v tomto roku bezchybný v režií p. 
Máčaja z manželkou a ich priateľov. Vďaka za ochotu , výborné klobásy a mäsko.                                              
Na záver  Vás chcem  všetkých   pozvať  na budúcoročný 12.ročník nášho preteku.
Počas týždňa od 19.08-25.08.2012 mohli naši spoluobčania zaregistrovať v našej 
obci  aj prebiehajúci kynologický tábor ,ktorý sme usporiadali po prvý krát 
v Alekšinciach. Táto náročná akcia/podotýkam, že ani veľké kluby či mestá na 
Slovensku neusporadúvajú tieto akcie/ sa nám podarila podľa vyjadrení lektorov 
p.Korytár ,p,Grác/ majster Európy s legendárnym psom Car Pod Molnošskou 
baňou/a aj účastníkov tábora na jednotku. Veľkú zásluhu na tom má aj počasie, 
ktoré bolo až tropické. Areál bol pripravený na najvyššej úrovni za čo ďakujem p. 
Bohunickému a p. Faltusovi st.  Kurzu-tábora sa zúčastnilo 6 účastníkov ktorí tu aj 
nocovali v chate a v stanoch. Okrem toho sem pravidelne najmä večer chodilo 
cvičiť cca 15-20 kynológov od Oravy ,cez Levice, Nové Zámky, až po Fiľakovo. 
Som rád, že sa táto akcia podarila a chcem poďakovať všetkým zúčastneným za 
slušné a športové vystupovanie a plnenie úloh ,ktoré boli na nich kladené. Nedá mi 
nespomenúť najmladšieho účastníka len 12 ročného Tomáša Ondrejšíka 
z Fiľakova, ktorý nám ukázal ,že aj v tomto veku už "vie". Tiež sa zúčastnil našich 
pretekov ,kde obsadil 11.miesto ,ale urobil s 5ročnou sučkou NO skúšku z výkonu 
a bol svetlou stránkou tohto tábora aj preteku. Najmä jeho slovenčina zabávala 
všetkých. Každým dňom rozprával lepšie a lepšie slovensky a s p.Faltusom -
,,dedom´´boli najväčšími kamošmi. Verím ,že sa všetci zúčastnení  v Alekšinciach 
cítili dobre a prídu medzi nás aj v budúcich rokoch.

Podujatie finančne podporil Nitriansky samospraávny kraj. Polovníci začínajú s výstavbou environmentálneho centra
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Knižnica

V prvom polroku tohto roku sa do našej obecnej knižnice nakúpili knižné 
novinky. Z náučnej literatúry pre deti vyberám pár zaujímavých noviniek ako 
Encyklopédia zemepisu, Výlety po Slovensku, rozprávky : Hovoriaci vtáčik, 
Braček Jelenček, . Medzi najzaujímavejšie knihy pre deti môžeme zaradiť knihy od 
spisovateľa Brezinu. Vyberám Knihu s lupou, v ktorej deti pátrajú a riešia dané 
dobrodružstvo. 

Pre dospelých čitateľov máme v ponuke veľké množstvo románov od 
spisovateľky Brownovej, Steelovej, Keleovej-Vasilkovej, ale aj zaujímavých 
detektívok ako Temné hmoty od Paullmana, Da Vinciho kód a Diablové vidly. 
Pre lepší a zdravší život ponúkame  Zdravovedu, Ovocie a Zelenina ako liek a veľa 
iných kníh z beletrie, športu o vesmíre, záhradkárske ..... 

V júni navštívila obecný úrad spisovateľka Drahomíra Pechočiaková, od 
ktorej sme zakúpili jej zbierky básni . Básne sú krátke, výstižné zo života. V prípade 
záujmu môžem zorganizovať besedu so spisovateľkou v našej obecnej knižnici. 
Chcem upozorniť na zmeny, ktoré sa budú robiť v auguste a septembri. Je to nový 
spôsob archivovania a zapožičiavania kníh. Konečne dostanem počítač a celá 
evidencia kníh bude spracovaná elektronicky. 

Obecná knižnica, ktorá je na prízemí základnej školy, má konečne 
vyhovujúce priestory, nachádza sa tam aj kútik na čítanie. &veľmi by ma potešilo, 

keby si viac dospelých našlo 
čas na čítanie a navštívilo 
knižnicu s úmyslom zapožičať 
si knihy. Z 9 500 kníh si určite 
vyberiete. 

Na záver chcem popriať 
deťom pekný vstup do nového 
školského roka „po tak 
k r á t k y c h “  l e t n ý c h  
prázdninách.   Ukončím 
citátom Erazmusa Rotter-
damského, ktorý ma zaujal  : „ 
Nie tí milujú knihy, ktorí ich 
nedotknuté schovávajú v skri-
niach, ale tí, ktorí ich majú 
ustavične v rukách“.

Vaša knihovníčka  Dada

Deň pre svoje mesto

Dňa 25. 6. 2012 sa žiaci a učitelia ZŠ s MŠ Alekšince zapojili do akcie „Deň 
pre svoje mesto“. Verejnú výzvu na túto akciu vyhlásila nezisková organizácia 
„Kvapka“ so sídlom v Trstenej. 
          190 žiakov a učiteľov sa podieľalo na zbieraní odpadkov a nečistôt v okolí 
školy, obecného úradu a niektorých ďalších ulíc v obci Alekšince. Nazbierali 
celkom 10 ks  120 litrových vriec.
          Veríme, že sme spoločne prispeli svojou účasťou k tejto výnimočnej výzve 
a spolu s inými školami pomohli skrášliť svoje obce.

Juraj Windisch
riaditeľ školy

Činnosť a kompetencie Rady školy
Rada školy je iniciatívnym a poradným samosprávnym orgánom, ktorý 

vyjadruje a presadzuje verejné záujmy a záujmy rodičov, pedagogických 
zamestnancov a ďalších zamestnancov školy v oblasti výchovy a vzdelávania. Plní 
tiež funkciu verejnej kontroly, presadzuje a vyjadruje sa k činnosti škôl, školských 
zariadení, orgánov obcí z pohľadu školskej problematiky. 

Rada školy je rozhodujúcim orgánom vo veci výberu a návrhu uchádzača na 
vymenovanie riaditeľa školy na základe výberového konania, v tomto smere je 
orgánom spoločenského riadenia a správy, založenej na demokratických princípoch 
a zodpovednosti za plnenie úloh školy ako verejnej spoločensko – pedagogickej 
inštitúcie. 

Kompetencie Rady školy:
- vyjadruje sa ku všetkým závažným skutočnostiam, ktoré sa vzťahujú k práci školy 

a školského zariadenia
uskutočňuje výberové konanie na vymenovanie riaditeľa školy a školského 
zariadenia
navrhuje na základe výberového konania kandidáta na vymenovanie do funkcie 
riaditeľa školy
predkladá návrh na odvolanie školy alebo sa vyjadruje k návrhu zriaďovateľa na 
jeho odvolanie z funkcie riaditeľa školy, návrh na odvolanie predkladá vždy 
s odôvodnením
vyjadruje sa k návrhu na zrušenie školy a školského zariadenia, k spájaniu alebo 
združovaniu s inými školami

Mgr. Patrik Hrnko
predseda Rady školy

- 

- 

- 

- 

Zeleň v našej obci, 
zeleň v našich srdciach

V histórii ľudstva a zvlášť v súčasnej dobe, obklopujúca zeleň každodenne 
ovplyvňovala myslenie a činnosť človeka. Stala sa pre neho zdrojom energie alebo 
priestorom pre načerpanie nových síl. Rok 2012 sa pre obec Alekšince a žiakov 
miestnej Základnej školy  stal rokom zelene. Svojou aktivitou a spoločnou prácou 
sa pričinili k zveľaďovaniu prostredia,  pracovného i oddychového. 

Počas roku 2012 sa žiaci Základnej školy zapojili do projektov 
zveľaďovania školského areálu a prostredia obce, ktorých cieľom bolo znižovať 
negatívny dopad človeka na spoločný ekosystém. Svojou činnosťou prispeli 
k výsadbe nových drevín a krov, vytvárania estetického prostredia a pravidelnej 
starostlivosti. Ich odmenou bolo aj víťazstvo v celoslovenskej súťaži  Týždeň pre 
Zem, v rámci ktorého získali pre školu akvárium.

Veľká vďaka patrí predstaviteľom obce, vedeniu základnej školy a rodičom 
žiakov, ktorí nemalou mierou prispievajú k aktivitám podporujúcim rozvoju 
a starostlivosti o zeleň, ktorá nás obklopuje. V rámci dobrovoľníckych jesenných 
a jarných brigád prispeli k základným úpravám, ktoré sú nevyhnutné pre 
skultúrnenie prostredia, v ktorom žijeme. 

Našim cieľom a víziou sa stáva vytvorenie zeleného priestoru pre život 
obyvateľa obce, pre spoznávanie a učenie žiakov o zelenom ekosystéme a priestor 
pre biodervizitu, ktorá nás sprevádza po celý život. Zároveň každý z Vás môže 
svojou malou mierou podporiť úsilie žiakov Základnej školy pri plnení  cieľov 
a vízií o zelenej obci. Je to pre jednotlivca ľahká a nenáročná cesta a pre komunitu 
prínosná a nezanedbateľná cena. Jej výsledkom je estetické prostredie plné zelene, 
ktoré spĺňa zdravotnú, prírodnú a kultúrnu funkciu. 

Mgr. Stanislava Blahová

Dôchodcovské okienko
Milí seniori. Akosi sme v toto horúce leto poľavili so svojimi aktivitami. Ale 

veď v horúcich dňoch sa radšej každý zdržuje doma v chládku. Okrem toho boli 
v obci aj primičné slávnosti, na ktorých sa väčšina hlavne ženskej časti aj aktívne 
zúčastnila, tak ani nebolo veľa času. Dňa 7. 9. 2012 by sme však chceli 
zorganizovať zájazd na hrad Červený kameň a trnavský jarmok. Dúfam, že bude 
záujem a zájazd sa ako vždy vydarí. A potom už budú nasledovať plánované 
spoločenské akcie . 

Marta Valentová – predseda JDS
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Nevídané udalosti v našej farnosti – Kňazské vysviacky a primície

Róbert Ťapušík udeľuje novokňazské požehnanie

Lukáš Ložek po primičnej svätej omši v Lukáčovciach

Filiálna obec Alekšince, 
patriaca spolu s Andačom pod 
farnosť Lukáčovce, zažila tento rok 
niečo len zriedkakedy vídané. Máme 
novokňazov - a to hneď troch – a 
Bohu vďaka za nich! Dvaja z nich, 
Róbert Ťapušík a Ondrej Kovaľ 
pochádzajú priamo z Alekšiniec, 
Lukáš Ložek je z Lukáčoviec. 

Všetci traja začínali spoločne 
v seminári v Bratislave, keď aj naša 
farnosť spadala pod Bratislavsko-
trnavskú arcidiecézu. Avšak 14. 
februára 2008, keď boli uprostred 
druhého ročníka, prišlo k zmenám 
a tak ich bydlisko, rodná farnosť, 
pripadla do Nitrianskej diecézy. 
Ondrej a Lukáš sa rozhodli, že prídu 
do Nitry, a v tejto diecéze chcú aj 
naďalej pôsobiť. Tu, v sobotu 16. 

Ondrej Kovaľ a Lukáš Ložek slúžia svätú omšu po vysviacke s kňazmi 
Nitrianskej diecézy spolu s diecéznym biskupom Mons. Viliamom Judákom

Primiciant Ondrej Kovaľ slúži svätú omšu

formácií vždy šlo aj o osobný duchovný rast každého 
jedného bohoslovca. Takže nielen štúdiom, ale aj 
modlitbou sme museli nadobúdať ďalšie znalosti 
a pokrok. 

Prípravy na primície prebiehali u každého 
novokňaza jednotlivo, ale do istej miery tu istá dávka 
nervozity nechýbala ani pri jednom z nich. Prebehne 
všetko v poriadku? Na nič sa nezabudne? A bude 
ľuďom chutiť pohostenie po primíciách?
Ondrej Kovaľ bol prvý z tohto trojlístka, ktorý 
v Kostole sv. Anny v Alekšinciach v sobotu 23. júna 
o 10:00 slávil svoju primičnú svätú omšu. Za formulár 
tejto sv. omše si zvolil O Božom milosrdenstve 
a slávnostným kazateľom mu bol vdp. Štefan Herényi, 
niekdajší lukáčovský farár, ktorý Ondreja pokrstil. Od. 
1. júla sa mu prvým pôsobiskom stala Farnosť Trenčín-
Orechové.

Na druhý deň, v nedeľu poobede, o 15:00 sa aj 
v susedných Lukáčovciach konali primície, pri 
Kostole sv. Jána Nepomuckého. Lukáš Ložek mal 
formulár sv. omše o sv. Jánovi Krstiteľovi. Jeho 
primičný kazateľ bol vdp. Anton Ďatelinka, kaplán 
v Zlatých Moravciach,  pr i  ktorom bude 
v nasledujúcom období Lukáš kaplánovať tiež.

Róbert Ťapušík slávil svoju primičnú svätú 

omšu 30. júna na miestnom ihrisku v Alekšinciach 
o 10:00. Jeho formulár svätej omše bol o Povýšení 
svätého Kríža. Slávnostnú primičnú kázeň mal vdp. 
Ondrej Zemko, rodák z Lukáčoviec. Od 1. júla sa stal 
kaplánom vo Farnosti Nové Mesto nad Váhom, kde už 
predtým pastoračne pôsobil ako diakon niekoľko 
týždňov.

Vôbec nie je bežné, aby z jednej neveľkej 
farnosti, ktorú tvoria tri dedinky a dohromady len 
niečo cez 3000 veriacich, naraz vzišli traja novokňazi. 
Zaiste si ich vymodlili ako veriaci, tak najbližší rodinní 
príslušníci a kňazi, ktorí tu doposiaľ neúnavné krásne 
pôsobili a veľa sa za nové povolania modlili a 
obetovali. 

Prečo sa aj v dnešnej dobe mladý človek 
rozhodne zasvätiť sa Bohu, či už v reholi alebo 
kňazstve, zostáva tajomstvom. Mystériom, ktoré je 
Božím nepochopiteľným darom. A preto môžeme 
citovať sv. Jána M. Vianneya, patróna : „Kňazstvo je 
skutočne niečo veľké. Kňaz pochopí sám seba až 
v nebi. Keby sme už na zemi chápali, čím je kňazstvo, 
umreli by sme nie z obdivu, ale z veľkej lásky...“

©Ondrej Kovaľ
©Lukáš Ložek
©Róbert Ťapušík

júna o 10:00 h v Katedrále sv. Emeráma sa vkladaním rúk a konsekračnou modlitbou biskupa Mons. 
Viliama Judáka stali Kristovými kňazmi naveky. Robert zostal v Trnavskej arcidiecéze, a práve 
v Trnave, v srdci diecézy, prijal sviatosť kňazstva. Bolo to v ten istý deň, avšak o 15:00 h v Katedrále 
sv. Jána Krstiteľa a svätiacim biskupom mu bol Mons. Róbert Bezák. Po nie najjednoduchšom, 
ba dalo by sa skôr povedať aj vcelku náročnom štúdiu, kde v dvanástich semestroch (6 rokov) museli 
absolvovať až 148 skúšok ich už čakali len milé povinnosti – prípravy na primície, ich prvé verejné 
sväté omše. Aby si však čitateľ nemyslel, že sme sa stále len učili, treba pripomenúť, že pri kňazskej 
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Sviatok Božie Telo
V encyklike Jána Pavla II. o Eucharistii -Cirkev žije z Eucharistie (Ecclesia 

de Eucharistia), v ktorej píše: „Farnosť je spoločenstvom pokrstených, ktorí 
vyjadrujú a potvrdzujú svoju identitu predovšetkým slávením eucharistickej 
obety.“ Práve tento sviatok Kristovho Tela a Krvi je jednou z mála príležitostí, kedy 
sa v našej farnosti schádzajú farníci na slávení Eucharistickej obety. V liturgii 
sprievodu sa stalo zvykom zastaviť sa pri štyroch oltárikoch predstavujúcich štyri 
svetové strany, kde sa čítajú štyri evanjeliá, ktoré hovoria o dare Krista v Eucharistii 
pre nás, a každé zastavenie sa končí sviatostným požehnaním. Dnes sa žiaľ 
stretávame aj s neúctou voči Najsvätejšej sviatosti a to nás vedie k tomu, aby sme si 
ešte viac uvedomili potrebu úcty k Telu Pána Ježiša. Úcta k Eucharistii je aj dnes 
veľmi potrebná. 

Ani ťažko predvídateľné počasie dňa 10. júna 2012 neodradilo našich 
farníkov od vzdávania úcty k Eucharistii  procesiou po Kostolnej a Tehelnej ulici, 
kde boli pripravené štyri oltáriky, ktoré vkusne vyzdobili veriace rodiny 
(Kovaľová, Ťapušíková, Gundová, Skokanová, Božíková, Plevová, 
Čaplová, Holčíková a ich dobré susedy). Procesiu za účasti prvopríjmajúcich detí, 
ich rodičov, príbuzných a ostatných farníkov sprevádzala dychová hudba. Ešte dlho 
v nás doznievala spomienka na krásny koberec z lupienkov kvetov, ktorým naše deti 
vystielali cestu pred Eucharistiou, ktorú niesol kňaz.

Želáme si, aby nás tento deň obnovil vo viere v Eucharistiu. Nech je naše 
slávenie slávnosti Božie Tela pre nás skúsenosťou toho najposvätnejšieho, čo 
Cirkev má a koná. Nech nás to naplní hlbokou pokorou a vďačnosťou za tento dar a 
nech je táto krásna slávnosť prejavom našej hlbokej viery.

Valéria Skokanová

Rodina Kovaľová

rodina Božiková, Skokanová, Plevová, Čaplová, GriesbachováRodina Ťapušíková, Kováčová, Teplanská

rodina Holčíková
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Jarné upratovanie 
v areáli základnej školy

Je to už tradíciou, že naše  Rodičovské združenie dvakrát do roka  
usporadúva brigádu upratovania okolia základnej školy. Na tejto brigáde sa 
zúčastňujú rodičia, detí, učitelia a priatelia školy. V tomto roku na jar sme mali 
zatiaľ jednu z najúspešnejších brigád, na ktorej sa zúčastnil celkom slušný počet 
brigádnikov, ak porovnávam spätne. 

Brigáda bola zameraná na čistenie odpadkov, ktoré sa objavili po roztopení 
snehu, robil sa jarný opil stromčekov a kríkov. Najviac brigádnikov vyhrabávalo 
suchú trávu, aby dali priestor rastu mladej trávičke. Touto cestou chcem poďakovať  
všetkým aktivačným pracovníkom pod vedením p. Kissa, ktorý robil zvoz suchého 
lístia a konárov na obecnom traktore. 

Zároveň ďakujem starostovi obce , všetkým zúčastneným brigádnikom 
a pozývam na jesennú brigádu, ktorej termín oznámime v škole deťom. Chcela by 
som požiadať aj tých, ktorí doteraz váhali, či sa zúčastniť takejto akcie, aby prišli 
a zapojili sa. Budeme radi. 

A. Moravcová

Deň matiek

Matka je domov, z ktorého sme vyšli, 
je našou prírodou, pevninou i morom.

Dňa 13.05.2012 sme si 
pripomenuli ako každý rok „Deň 
matiek“. Pani učiteľky z materskej 
a základnej školy pripravili s 
deťmi nádherný a zaujímavý 
program , ktorý obsahoval básne, 
tance a piesne venované matkám. 
Program bol dojímavý a nejednej 
mamičke vyšla slza z oka pri 
vystúpení našich detičiek. Veľká 
účasť matiek na tomto podujatí nás 
nesmierne poteši la .  Každá 
mamička bola odmenená malou 
sladkosťou.
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Už dlhé roky sa naša škola aktívne zapája do zberu starého papiera. Dávna myšlienka 
pomôcť škole získať nazvyš finančné prostriedky a zároveň pomôcť ľuďom v okolí zbaviť sa 
nepotrebného papiera sa pretransformovala aj na iné ciele. Táto aktivita dáva žiakom možnosť 
naučiť sa separovať odpad, naučí ich využiť starý papier v prospech prírody, chápať pojem 
recyklácia, myslieť ekologicky a podporovať environmentálnu výchovu v školských 
laviciach

Separovanie odpadu nemá len estetické prínosy v podobe čistejších miest a obcí, ale 
prispieva aj k zlepšeniu klímy na Zemi, šetreniu vzácnych prírodných zdrojov.  Menej zaťažovať životné 
prostredie, prírodu a v neposlednom rade znížiť objem odpadu, ktorý by určite skončil na skládke odpadov.  

Toto si uvedomili aj žiaci našej školy, ktorí sa zapojili do zberu a spolu nazbierali 5 282 kg starého papiera.
Spomenieme tých  najúspešnejších, ktorí boli odmenení vecnými darmi ako napr. Krstínka Gajdošová, ktorá 
odovzdala 718 kg, Daniel Moravec 379 kg, Patrik Fraňo 320 kg, Timea Vencelová 278,5 kg, Juraj Podskalan 243 
kg, Martinka Mokošáková 236 kg,Tomáš Lenčeš 218 kg, Matúš Tvarek 201kg, Adam Billa 183 kg, Martin 
martvoň 173 kg, Dominika Schmidtová 153 kg, Lenka Lukáčiková 152 kg   a mnohí ďalší. 

Žiakom , ktorí  sa zapojili do zberu ako aj ich rodičom za to, že ich k tomu vedú patrí úprimná vďaka.
Eva Cebová

Vyhodnotenie zberu papiera v ZŠ s MŠ Alekšince

Vydarený výchovno-vzdelávací program
Dň a 15.6.2012   vystú pil v telocvični 

základnej školy v Alekšinciach  so svojim programom 
kubánsky spevák LAZARO.

Koncert bol plný chytľavých piesní a tanca 
z ďalekej Kuby. Programom žiakov školy sprevádzal 
organizátor koncertu , moderátor Miro Fančovič.

Dobrá nálada nechýbala žiadnemu z účast-
níkov tohto podujatia. Známa i menej známa hudba sa 
niesla celou školou. Deti boli veľmi spokojné. Počas 
koncertu tancovali a po koncerte čakali na autogramy 
a fotografovanie s veľmi charizmatickým a sympa-
tickým kubánskym spevákom.

Naše zábery približujú atmosféru tohto veľmi 
vydareného podujatia.

Protidrogový deň  - 15. ročník
Konečne prišiel deň, na ktorí sme všetci čakali. 

Začal sa požiarnym poplachom a evakuáciou školy, 
kde nám hasiči ukázali, ako to vedia zvládnuť 
v reálnom živote. Škola sa zahalila do čierneho dymu 
a najmä malí žiaci s úžasom pozerali, čo sa deje. Vojaci 
nám dovolili strieľať zo zbraní a kreslili nám na tvár 
maskovanie, aké sa používa v prírode. Záchranári nás 
oboznámili s novými pravidlami prvej pomoci a veľa 
vecí sme si aj vyskúšali. Policajti nám spríjemnili deň 
vozením sa v policajných autách a mohli sme si aj 
vyskúšať kompletnú výstroj aj s nepriestrelnou vestou. 
Psovodi nám predviedli svoju šou so psami a niektorí 
si psíkov aj odfotili. Mali sme prednášky o drogách, 
ktoré nás varovali pred možnými nástrahami života.

Po teplom a únavnom dni nás osviežila 
zmrzlina, na ktorú sa tešili hlavne malí škôlkari.

Turnaje vo futbale sa uskutočňovali postupne 
na umelom ihrisku. Jednotlivé stanovištia si spolu 
s nami užívali aj deti zo základnej školy 
v Lukáčovciach a Kľačanoch. Každý si prišiel na 
svoje.

Tento deň bol ale najkrajší pre nás, deviatakov. 
Vychutnali sme si ho naplno, lebo na stredných 
školách už takéto niečo nezažijeme. Bol to deň, na 
ktorý budeme dlho spomínať. Všetci ostatní sa už 
určite tešia na ďalší takto pekne strávený deň.

G. Hunková, K.Gudábová, L. Plechová, 
D. Hanková - IX. ročník
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Sviatok sv. Cyrila a Metoda sme oslávili folklórom

Súčasťou 4. ročníka ,,Dni Slovanov“ sa opäť stali Alekšince. 
V sobotu 7.7. sa v areáli Kynologického klubu predstavili hudobné 
súbory zo Zbehov, Čakajoviec, Alekšiniec a ako hlavný hosť 
bieloruský  folklórny súbor „Paazerje". Bieloruský súbor sprevádzala 
oficiálna delegácia z Vitebskej oblasti, ktorá bola oficiálne prijatá na 
Obecnom úrade.

Folkloristi z Bieloruska sa predstavili temperamentnou 
hudbou, ktorá divákov  aj roztancovala. Súbor  pochádza z mesta 
Pastavy. Na Slovensku bol po prvýkrát, ale ich umenie poznajú už 
v takmer vo všetkých krajinách Európy. Ako nám povedal vedúci 
telesa Anatoľ Soboľ, sú už treťou generáciou. Súbor založili ešte ich 
starí rodičia v 30. rokoch minulého storočia.

Po vystúpení súborov vedúci bieloruskej delegácie so starostom obce tradične zapálili 
,,Vatru slovanskej vzájomnosti“. Po oficiálnej časti sa prítomní zabávali do neskorých nočných 
hodín.  (vz)

Podujatie finančne podporil Nitriansky samosprávny kraj.

ČO ŽE JE TO PÄŤDESIATKA?
Dň a 9. jú na sme sa konečne stretli – bývalí 

spolužiaci, ktorí sme skončili ZDŠ v roku 1962. 
Rozišli sme sa za ďalším štúdiom po celej ČSSR.

V prvom rade sa chcem veľmi poďakovať 
našim rodákom pánovi Jozefovi Hajkovi, ktorý naše 
stretnutie zorganizoval a zariadil, ďalej sa chcem 
poďakovať pani Márii Gudábovej, ktorá mu pri tom 
pomáhala. Tiež veľká vďaka pánovi Jozefovi Turzovi, 

ktorý všetko zdokumentoval – nafotil, takže budeme 
mať krásnu pamiatku na našu stretávku.

Ďalej sa chcem poďakovať všetkým, ktorí  
nám spríjemnili naše posedenie v Pizzérii pána Dušana 
Kotúča. Všetkým patrí vďaka za snahu a obetavosť. 
Veľmi pekne ďakujem bývalým našim učiteľom p. 
Paulovičovej, Zajkovej, Hillovi a Danišovi, ktorí nám 
svojou prítomnosťou vrátili spomienky na školské 
časy.

Po vynikajúcom obede sme sa spolu s učiteľmi 
odobrali do kostola, kde sme položili kyticu kvetov. 
Potom sme išli na cintorín, kde sme si uctili našich 
bývalých spolužiakov, ktorí nás opustili a nedožili sa 
nášho stretnutia. Odtiaľ sme sa pobrali do „bývalej 

Prijatie predstaviteľov bieloruskej delegácie na OcÚ

Vystúpenie bieloruského folklórneho súboru

ZDŠ“, kde sme sa „toľké“ roky trápili. Po prehliadke 
ZDŠ sme sa vrátili do reštaurácie, kde každý z nás 
povedal o svojom živote od skončenia ZDŠ až doteraz.

Teším sa na ďalšie stretnutie, na ďalšie 
spomienky, na ďalšie vrúcne objatia...

Váš Vladimír Jankovič, st. (Žomboch)
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NAPRIEK VŠETKÉMU ZDANIU ZÁHRADNÍK SA NERODÍ ZO SEMENA, VÝHONKU,  
CIBULE, HĽUZY ANI ODREZKU, ALE VZNIKÁ SKÚSENOSŤOU, 

OKOLÍM A PRÍRODNÝMI PODMIENKAMI ...
                                                                                                Karel ČAPEK

Aj vy patríte k ľuďom, ktorí robia všetko na 
poslednú chvíľu? Určite mi dáte za pravdu, že ľudia s 
touto vlastnosťou sú v prevahe. 
Neobyčajný úvod seriózneho článku o alekšinských 
záhradkároch v obecných novinách... Vysvetlím prečo. 
Po oslovení p. starostom o príspevok som sa 
skontaktovala s viacerými záhradkármi a dúfala som, 
že snáď niektorý z nich bude mať inšpiráciu a niečo 
pekné napíše. Omyl!!! Všetci sú maximálne vyťažení 
už niekoľko týždňov, pretože záhradnícke šialenstvo 
stále pokračuje! Práve teraz dozrievajú broskyne, 
slivky, hrušky, ringloty, niektoré druhy jabĺk... 
OBERÁME, TRIEDIME, SPRACOVÁVAME, 
ZAVÁRAME, SUŠÍME, MRAZÍME, ROZDÁVAME 
a, samozrejme, sem-tam niečo stihneme aj zjesť. 
Nedávno som čítala štatistiky, koľko priemerne ročne 
skonzumuje Slovák ovocia a zeleniny. Približne 60 kg 
ovocia a 40 kg zeleniny... Neviem, akosi sa mi to 
nezdá...
Každý priemerný alekšinský záhradkár začína sezónu 
konzumácie čerstvých plodov jahodami, čerešňami, 
višňami, ríbezľami, pokračuje skorými marhuľami, 
malinami... zo zeleniny hlávkovým šalátom, 
špenátom, rukolou, žeruchou, pažítkou – ja dva 
mesiace fičím na špargli, kalerábikoch... Ako rátam, 
tak rátam, my prekračujeme plán už v prvom kvartáli! 
Alebo sa štatistika zamerala na Homo sapiens MESTO 
a nie na Homo sapiens DEDINA. Preto tie nepresné 
čísla! Ale to nie je v tejto chvíli také podstatné! Viete, 
čo je teraz najdôležitejšie v ľudskej výžive??? No 
predsa BIO!!! Máloktorí v Alekšinciach tušia, akí sú 
trendoví, kúloví, zodpovedne sa správajúci 
k vlastnému zdraviu a hlavne moderne uvažujúci!
MY VIEME, ČO JEME!

Pred dvomi týždňami som bola u super 
kamarátky, ktorá je od hlavy po päty BIO. Mala som 
česť s ňou nakupovať vo veľkom meste a poviem vám, 
bol to zážitok nielen pre mňa, ale aj pre zúfalé 
predavačky. V špeciálnych regáloch sme hľadali BIO 
múku, BIO vajíčka, BIO fazuľku, odteraz viem, len 
ktoré mlieko môžem  kupovať... Pozor! Chleba piecť 
len domáci, ale nie ten dopredu namiešaný 
so všelijakými stabilizátormi z domácich pekárničiek! 
Hrôza čo i len pomyslieť zahryznúť sa do bieleho rožka 
zo supermarketu. Keď niečo nespĺňalo požadované 
hodnoty, viditeľne sa jej chytala panika... Prapodivnou 
zmenou prešla aj moja sesternica z dediny, ktorá už pár 
rokov žije v našom veľkomeste... Nabitá najnovšími 
informáciami každú vec v obchode prevracia, študuje 
zloženie, prísady a až keď nájde značku 
certifikovaného výrobku, kŕčovitosť tváre povolí a vec 
putuje do košíka... Viacerí moji mestskí známi sa mi 
zdajú v poslednej dobe akísi divní... Alebo žeby som 
bola divná ja? Otázka hodná zamyslenia! Veď ja som 
vlastne tiež BIO! Ráno som si dala vlastný bylinkový 
čaj s vlastným ríbezľovým sirupom, BIO rajčiny, BIO 
papriku s celozrnným chlebom Z OBCHODU 
pokvapkaný s panenským BIO olivovým olejom! 
Desiatovala som BIO broskyne, BIO marhule a BIO 
hrušku, obed bol kompletne vlastné BIO!!! Polievka 
z tekvičky Hokaido, baklažán, cuketka, zemiačky, 
zeleninový šalát... zbytočne pokračovať! A to 
nehovorím o BIO králikoch, sliepočkách, vajíčkach ! 
Šťastný to Homo sapiens DEDINA má aj BIO vínko, 
slivovičku, marhuľovicu... Všetko má len jednu veľkú 
chybu! Za všetkým BIO treba hľadať zaslúženú 
robotu! Už dávno neplatia mnohé ľudové múdrosti. 
Napr. PRÁCA  ŠĽACHTÍ  ČLOVEKA – určite nie tá 
MANUÁLNA! Alebo – RUKY  SÚ TVOJÍM  
ZRKADLOM. Ruky poznačené manuálnou prácou sú 
v súčasnom svete NEAKCEPTOVATEĽNÉ!!! Ruku 
na srdce, záhradkári, chovatelia, KEDY STE BOLI 
NAPOSLEDY NA  PEDIKÚRE, PARAFÍNOVOM 
ZÁBALE RÚK?! Že ešte nikdy? To radšej nikomu 
nehovorte!!! Ja som si dala záväzok, že túto zimu 
určite pôjdem a vyskúšam aj umelé nechty. A čo múdra 
veta – POHYB  JE  ŽIVOT?  Aký pohyb majú na 
mysli? Homo sapiens MESTO si pohyb naplno užíva 
vo welnesoch a fit-štúdiách s rôznymi posilňovacími 
zariadeniami a musí si zaň platiť. Homo sapiens 

DEDINA kopíruje aktivity určované prírodou. Nerobí 
paniku, na rozdiel od Homo sapiens MESTO, keď 
v čase zimného oddych priberie nejaké to kilečko. 
Oddychuje,  posedáva,  PLÁNUJE a svoje 
ničnerobenie občas preruší vzdychaním, kedy už 
konečne príde jar...

Akonáhle sa začne topiť sneh, záhradkári 
vyštartujú do záhrad s rôznymi zariadeniami. 
Pomocou nich si posilňujú všetky svalové partie. 
Telesné cvičenia s hrabľami, motykami, rýľmi, 
výstupy na rebrík, čím je rebrík rozheganejší, tým je 
posilňovanie intenzívnejšie a kvalitnejšie. Výpady na 
špičkách na rebríku kvôli dosiahnutiu najvyššieho 
konárika stromu sa odporúča len trénovaným, 
posilňovanie svalstva s plne naloženým fúrikom, 
prípadne s 15 litrovým postrekovačom, ohýbanie, 
drepy, v jesennom čase sú už počuteľné vzdychy, kedy 
už bude zima...

Relax záhradkára je však neoceniteľný. 
Väčšina záhradkárov funguje bez antidepresív, sú 
pozitívne naladení, pretože sú v neustálom kontakte 
s prírodou, ktorá má blahodárny vplyv na našu 
psychiku. Čoraz častejšie počúvam, že záhradkárom  
hrozí vyhynutie...Každý sa obáva budúcnosti, 

vzdycháme, že mladí ľudia strácajú o záhradu 
záujem... Ale nebojte sa, spomeňte si na seba! Ešte 
pred 15-timi rokmi bola záhrada to posledné, čo  by ma 
zaujímalo. Trpela som, keď sa rodičia nadchýnali 
v záhrade poletujúcimi včielkami, rozkvitnutými 
kvetmi, zarodenými stromami. Vtedy som potrebovala 
ŽIŤ úplne inak, mladý človek potrebuje hektiku, silné 
podnety. Až keď človek nadobudne isté životné 
skúsenosti a je hektickým spôsobom života unavený a 
potrebuje pokoj, pohodu, miernu fyzickú námahu, 
vyhľadá prírodu. A je úplne jedno, či je to záhrada 
okrasná alebo úžitková... 

NIEKDE TIE SVOJE KORENE PREDSA 
ZAPUSTIŤ MUSÍ... ( A do betónu to ide ťažšie. ) Už 
som z toho písania poriadne vyhladla a z oblohy 
žmurkajú hviezdičky, z misky zase krásne BIO 
hruštičky a poučená BIO kamarátkou, že sa  ovocie 
poobede a už vôbec nie V NOCI nekonzumuje, pretože 
cukry sa už nemôžu dostatočne stráviť, organizmus 
potom zbytočne prekysľujeme a vôbec, nie je to 
trendy. V zálohe mám grahamové tyčinky s olivovým 
olejom, ale obsahujú E472e… Zvíťazí zdravý 
rozum???  

Daniela Kušnírová - Záhrada Daniela Kušnírová - Záhrada

Teofil Kollár - Úroda stolového hrozna

Ing. Jozef Filo - Jablká

Teofil Kollár - Úroda jabĺk
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Dedičstvo otcov zachovaj nám, Pane!

Čakajovský kroj

Jelšovský kroj

Zbežský folklórny súbor Zbežanka v tradičnom kroji

V duchu tejto krásnej pesničky, sa dňa 28. januára 2012 v budove Základnej 
školy, v obci Zbehy, uskutočnila slávnostná výstava a prehliadka ľudových krojov 
obcí z Mikroregiónu Radošinka ( Čab, Lukáčovce, Malé Zálužie, Čakajovce, 
Jelšovce a Zbehy). Nevšedný nápad na zrealizovanie takého typu akcie napadol  
Bc. Alene Lisyovej, kurátorke výstavy. Dôvodom jej konania bola vysoká škola v 
spojení so zamestnaním. Prvý krát v histórii bola skĺbená diplomová práca s 
príležitostnou poštovou pečiatkou, na ktorej bol vyobrazený najstarší čepiec v 
Zbehoch a špeciálnym  lístkom  a to vďaka Slovenskej pošte a Mikroregiónu 
Radošinka, ktorí túto akciu zastrešovali. V konečnom výsledku mnohí z nás boli 
divákmi čarokrásneho návratu do minulosti. Zúčastneným bol ponúknutý pohľad 
nielen na nádherné kroje a dobové fotografie z rodnej obce, ale aj na filatelistickú 
výstavu krojov na historických poštových známkach z celého sveta, ktorú 
zabezpečil predseda zväzu filatelistov, pán Miroslav Ňaršík. Bol to súťažný 
exponát s názvom ,,Kroje Európy“. Prechádzkou po areáli školy bolo možné 
pozorovať aj mnohé predmety z domácností našich predkov, akým bol napríklad 
tkáčsky stav. Občania sa dozvedeli viac aj o postupe pri spracovaní konope. 

Program otváral náš spevácky súbor Zbežanka, pod vedením Ing. Silvestra 
Štefanku. Expozícii sa zúčastnili nielen Zbežania a občania okolitých dedín, ale aj 
veľavážení hostia ako rodáčka a spisovateľka pani Nelly Dierová-Beďačová, ktorá 
nám predniesla svoju vlastnú poviedku,  Mgr. Mária Berecová, predsedníčka 
Mikroregiónu Radošinka a  riaditeľ Poštového múzea a Pofisu  PhD. Martin Vančo. 
Päť najkrajších prác žiakov ZŠ bolo vybratých a neskôr vystavených na osobitnom 
panely. Deti mali za úlohu, nájsť doma staré fotografie svojich starých rodičov a 
prarodičov a následne fotografie opísať.  

Mnoho zvedavých ľudí sa prišlo pozrieť aj osobne, ale ja viem, že nie 
každému sa to, bohužiaľ, podarilo, a preto mi dovoľte  opísať zbežský kroj. Ako 
starší pamätajú, obec Zbehy bola vždy poľnohospodárska (roľnícka) dedina. Od ich 
remesla sa odvíjalo aj ich oblečenie, ktorého 100% verziu nepoznáme, ale je isté, že 
bolo vyrobené z konope. Nevie sa, či to bolo dozadu päť alebo desať generácií, 
odkedy v starých skriniach nachádzame staré konopné veci po našich predkoch. Zo 
začiatku, keď Európa, nie to ešte ani Zbehy, nepoznala bavlnu, boli veci veľmi tvrdé 
a nepoddajné. Napokon, sme spoznali jemnú bavlnu a šikovné ruky tkáčok dokázali 
utkať hebkejšie  konopné plátno. Telo mužov zdobili konopné nohavice a košeľa. 
Najskôr boli výšivky veľmi jednoduché, no postupnou praxou sa ruky starých mám 
naučili aj omnoho ťažšie vzory. Rokmi všetko napredovalo, vrátane módy.  
Aktuálny zbežský kroj, ktorý sa nám podarilo získať, bol už veľakrát poškodený, 
preto nás situácia donútila ušiť nový podľa vzoru starého. Ako dnes, aj v minulosti 
sa rozlišovalo oblečenie na robotné dni a zase iné v nedeľu a na sviatok. Ženy sa radi 
pýšili ich krásou, a preto ženský kroj oproti mužskému tvorilo viacero kusov 
oblečenia.  Ako prvé si obliekali spodníky (spodničky), na robotný deň jednoduché 
biele a na sviatok zdobené bielou výšivkou alebo krajkou. Nasledovala vrchná 
sukňa- oxfodové, lajošové štof. Boli bohato nazberané na rance. Na vrch sukne sa 
obliekala fertucha- zástera, ktorá boli tiež rozdielna na robotné a na sviatočné dni, 
prevažne čiernej farby. Rukávce boli  konopné, potom plátenné. Zdobili sa 
domácou výšivkou. Na konci boli nariasené, narámované a uviazané mašľou. Na 
rukávce sa obliekal lajblík- vesta, ktorá bola príbuznej farby ako sukňa. Po celej 
šírke bola zdobená výšivkami alebo mašľami. Na dolnej časti bola našitá sesla- 
volánik, ktorý nemal byť rovný. Vo sviatočné dni ženy nosili do kostola polovičky, 
ktoré boli biele šlingrované a vyšívané na dierky. Avšak polovičky poznáme aj 
farebné- gonfláše. Obuté nosili čižmy a poltopánky.  

Veľkolepému oblečeniu predchádzala tvrdá drina. Výroba látok z konope 
nebola žiadna hračka a predsa si žienky našli jednoduchú pomôcku, ako 
zaobchádzať so strojom. Podľa môjho názoru, sa tradovaním, z generácie na 
generáciu, učili mladé devy obsluhovať tkáčsky stav a spievali si pri tom pesničku, 
ktorú pani Lisyová, kurátorka výstavy, získala od svojej susedky, Vincencii 
Solčanskej:                      ,, Slúžila som u tkáča, neni tomu dávno,

aspoň som sa naučila, jako sa tká plátno.
Jedna noha sa naťáhne a druhá sa skrčí,
nitelnice sa rozťáhnu a člnek sa strčí."  

Celá výstava a program sa niesoli v nádhernom  duchu histórie, z ktorého 
som si odniesla krásny plnohodnotný zážitok a keďže som bola oblečená tiež v 
dobovom kroji, dovolím si povedať, že som sa cítila ako v rozprávke. V živote 
človeka prichodí pár spomienkových chvíľ, no môžem povedať, že táto bola jedna z 
mojich najkrajších. 

Domnievam sa, že každého jedného z prítomných  to niečím obohatilo. 
Udalosti takého typu  nevidieť 
hocikedy a len tak hocikde. Vo 
mne, ako v mladej Slovenke to 
vzbudilo ohromnú vnútornú 
hrdosť .  Mladé generácie  
zabúdajú, že nie vždy bolo 
všetko ako jestvuje dnes. Medzi 
nami a minulosťou je obrovský 
rozdiel. Pevne verím, že kultúra 
medzi nami v podobe výstavy 
dobových predmetov a krojov, 
nebola poslednou. Existujú 
vízie, vďaka ktorým sa budeme 
môcť chystať na podobné 
projekty. Je ale otázne, či aj 
mladí ľudia chytia elán a 
nadšenie pre minulosť okolo 
pliec a vyjdú na spoločnú 
prechádzku životom.  

 Bc. Alena Lisyová
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Odkiaľ majú Krvavé Šenky svoj tajomný názov?
Syn pána na ,,Dobrej vode a Dechticiach“, asi 25- ročný šuhaj, vybral sa na 

cestu do Nitry, aby tam na stoličnom zhromaždení zemianskych stavov zastupoval 
svojho chorého otca. Sprevádzali ho telesný panoš a dvaja hajdúsi. Jeli koňmo ako 
sa na šľachtickov svedčí a vyjeli si skoro ráno, aby na poludnie boli v Hlohovci na 
obed a potom do večera v Nitre. Do Hlohovca prijeli zavčas a odobrali sa na hrad. 
Tam bol mladý pán srdečne uvítaný, najmä domajšou dcérkou, ktorá práve dnes 
slávila svoje 20- ročné narodeniny. Spoločnosť bola četná, zábava veselá, tabuľa 
skvostná a tak aké čudo, že sa mladý pán až do večera zabavil. Už sa zmrákalo, keď 
sa vydal na cestu. V jeho opojnej nálade ani nespozoroval, že sa hodne zamračilo 
a že búrka na obzore. Sotva boli asi štvrť hodiny na ceste, kôň jedného hajdúcha 
ztratil podkovu a nemohol ďalej. Mladý pán poslal sluhu, aby nechal v Hlohovci 
koňa znovu podkovať a potom za nimi trpkom ponáhľal. Mladý pán s ostatnou 
družinou poberal sa ďalej. Ale už začal hrom trieskať, blesky sa krížili a taká 
temnota obostrela zem, že ani jeden jazdec nevidel svojho predného druha. Museli 
totiž jeden za druhým ísť, lebo cesta bola vtedy úzka a zlá. Naraz pustil sa taký lejak, 
že boli jazdci čochvíľa až do kože premoknutí a kone len krokom mohli napredovať. 
Už mali skoro pol cesty odbavenej, naraz zastane prvý kôň a ovšem za ním i ostatné. 
Stojí pred nimi zavalitý sedliak v širici, s fokošom v ruke a pýta sa: ,,Kam páni 
v tejto slote?“ Mladý pán popodišiel dopredu a pýta sa: ,,Neni sú niekde chatrče, kde 
by sme sa mohli ukryť a čakať, že tá pohroma prejde?“ ,,Neni,“ znela odpoveď. ,,A 
kde bývaš ty, človeče? Však tvoj domčok nebude ďaleko?“ vypytoval sa pán ďalej. 
,,Mám hostinec asi štvrť hodiny cesty odtiaľto blízko hradskej, ale je vás priveľa, 
mám len dve izby.“ ,,No šopu alebo stodolu azda aj máš pre mojich sprievodčích.“ 
,,To mám, ale len za peniaze.“ ,,No však ti zaplatím, ty sedliače,“ rozdurdeno riekol 
pán. ,,Teraz hybaj, zaveď nás do tej tvojej koliby.“ ,,Jeďte za mnou!“ znela 
odpoveď. Tiahli lesom, veď v tom čase bolo toto okolie len hora a les a skôr, než by 
sa boli nadáli, zastali pred murovaným domom, ohradeným vysokým múrom 
a uzavretým pevnou bránou. ,,Sme na mieste,“ riekol sedliak. Otvoril bránu, naši 
jazdci vjeli a zosadli z koňov. Boli premoknutí do kože. Sedliak najprv zaviedol 
pána do priestrannej izby, ktorá bola za krčmu zariadená a v ktorej veselý oheň 
plápolal na otvorenom ohnisku, komínom plášťom zakrytom. ,,Tu sa môžete osušiť 
a keď chcete dačo vypiť, moja žena vám poslúži. Však musím vám povedať, ona je 
nemá.“ ,,Teda nech prinesie víno,“ odvetil pán a pristúpil k ohňu. Gazda zatiaľ 
vyšiel, aby sprievod zaopatril. Voviedol hajdúchov do stodole, kde bolo hojne 
slamy a kone uviazli pod šopu a hodili im seno. Na to sa vrátil do izby a usadnul za 
stôl. Mladý pán si ho prezeral. Mal pred sebou silného, svalnatého chlapa, ktorý pod 
širicou zostal suchým a teraz si hovel pri džbánku vína, ktorý bola žena doniesla. 
Žena vyzerala ako umučené stvorenie, chudá, bledá, uplakaná a slabučká, čo 
vysvetľoval gazda tým, že je vždy chorá. ,,A čo ste robili vonku v tom daždi?“ pýtal 
sa pán. ,,Čakal som na mojich dvoch synov, odišli do Zbehov, ale už by tu aj mohli 
byť.“ Pán popíjal vínko, bolo dobré a sušil si odev. Gazdiná prikladala a gazda sedel 
mlčky za stolom a dumal. Pán ovšem nechal aj svojim sluhovcom vína zaniesť 
a k tomu aj chleba a syra. Inšie nebolo k dostaniu. ,,Pane, ochutnajte aj moje vínko, 
bude vám lepšie chutiť ako toto krčmárske. – Prines, stará!“ Vtom zaznel prenikavý 
hvizd. ,,Aha, už sú tu moji synovia!“ zvolal gazda a hneď bežal von. Čo bol gazda 
vonku, priniesla gazdina krčah vína, postavila ho na gazdov stôl a priblížiac sa 
k ohňu, strčila pánovi kúšťok papiera do ruky. Pán pozre naň a číta neumelou rukou 
napísané slová: ,,Beda vám, nepite, pozor dajte!“ – Akonáhle to prečítal, vytrhla mu 
papier z ruky a hodila ho do ohňa. Sopjala prosebné ruky a odišla. Mladý pán stál 
ako ohromený. Kde je? V lotrovskej peleši? – Čo robiť – Zbrane nemá; iba 
zemiansku šabľu, čo s ňou. Pôjde von a upozorní svojich zbrojnošov, aby boli na 
stráži. Vyšiel pomaly von na chodbu a odtiaľto na dvor. Dvere boli pootvorené a tak 
nepozorovane dostal sa von. Tma bola ako v pekle, dážď sa len lial, ale hrom sa už 
len z ďaleka ozýval. Popošiel smerom ku stodole, ale naraz zastane. Očul tichý 
šepot: ,,Tí už spia, sú omámení s tými budete hotoví, ale ten v izbe ešte je hore, teraz 
ho omámime. Poďte!“ Mladý pán ihneď vkĺznul do izby a mal čas zastať si 
k ohnisku. Prišiel gazda a s ním dvaja mladí mužovia. ,,To sú moji synovia,“ riekol 
a všetci traja zasadnuli ku stolu. ,,A prečo pane nepijete z môjho vínka?“ pýta sa 
gazda. ,,Ešte nemám smäd, musím si najprv niečo zajesť a osušiť sa,“ odvetil pán 
a pozrel na hodinky, ktoré nosil vo vačku. Bolo už pri polnoci. ,,Pred pol hodinou 
cválal tou tmou akýsi jazdec hradskou, keď si ten krky nevykrúti, som Kubom!“ 
riekol jeden zo synov. ,,Aha, to bol môj zbrojnoš“ pomyslel si pán, ,,ten sa náhli za 
nami do Nitre a my tu väzíme.“ ,,Mal si ho zastaviť,“ riekol gazda. ,,Ale ten cválal 
ako satan, volal som za ním, ale ma neočul,“ odvetil syn. Nastala pomlčka. Pán sa 
ovšem zdráhal pitiu, nebol by za nič prezradil, že ten cválajúci bol jeho zbrojnošom. 
Pojedol kúštok syra, len tak na oko a pritom dumal, ako odtiaľto vyviaznuť. Po 
chvíľke riekol: ,,Pôjdem pozreť, ako je vonku a či moji ľudia obstarali kone“. 
,,Môžete, ale vezmeme i lampáš, lebo je tma ako vo vreci,“ odvetil gazda a odtrhnul 
so steny lampáš, zažal ho a tak išli von. Pršalo neustajne. Príduc do stodoly, videl 
sám svojich ľudí na slame ležať a chrápali jeden lepšie ako druhý. ,,Nechajte ich 
pane spať, však v tom daždi a v tej tme nemôžete preč, lepšie bude, keď i vy si na 
chvíľu ľahnete. Až prestane pršať zobudím vás,“ namietal gazda. Pán z Dobrej Vody 
nevedel si rady a preto sa vrátil do izby. Gazda ho ešte raz ponúkol svojím vínom, 
ale on odoprel. Teda vyviedol ho hore na podkrov, tam bola upravená izbica 
s posteľou a riekol: ,,Môžete si tu odpočinúť.“ S tým ho opustil. Pán vzal sviecu do 
rúk a jal sa izbicu prezerať. Mala dvoje dvere, jedny viedli iste na povaľu, boli ale 
zavreté. Ostatné bolo všetko v poriadku, až... na posteľ. Keď totiž prikrývku 
odhodil, zbadal na plachte škvrny. Prizrel lepšie a našiel, že je to suchá krv. Mráz mu 
prebehol telom. Cítil, že padol medzi lotrov. Jako vyviaznuť? Sadnul si, ale prv 
podoprel dvere, ktorými prišiel, stolom, k tým druhým postavil stolicu a sadol na 
ňu. Sviecu zhasnul. Asi hodina minula a tu zrazu očuje za dverami tiché hlasy: ,,Ten 
už dobre spí, môžete začať.“ ,,Áno, ale lepšie bude druhými dverami vstúpiť.“ ,,Ja 
ostanem tu, aby som vám bol po ruke a vy dvaja vniknite druhými dverami. Robte to 
na krátko a bez hluku. Potom odbavíme tých troch. Korisť bude u nich síce malá, 

ale... musí to byť.“ Pánovi vlasy dúpkom stávali. Očul kroky vzďaľovať sa 
a onedlho už po schodoch vystupovať. Očul tiché zaklnutie a zase zostupovali dolu. 
Cítil, že teraz bude zle. Tie dvere podoprieť nemohol, lebo sa navonok otvárali. Už, 
už očul šepot, ale v tom sa ozval domom zvuk trúbky hlasite, tiahle a prenikavo. To 
zvyčajný signál: ,,Otvorte.“ Za dverami trojnásobné zakliatie, potom šepot a ticho. 
Trúbka ale znela a údere padali na bránu. Pán pozrel zamrežovaným oknom von 
a uvidel ženu gazdovu s lampášom cez dvor prebehnúť a otvoriť bránu. Šesť 
jazdcov vniklo vnútri, boli to ozbrojení pandúri. ,,Ľudia sem! Osloboďte ma! Lotri 
ma chcú zabiť!“ volal pán. Štyria pandúri vnikli hneď do domu. Dobrovodský 
odtiahol stôl a vyšiel von. Dolu stála žena a pandúri chceli ju priamo poviazať. 
,,Nechajte ju, ona mi zachránila život, lebo ma upozornila,“ zvolal pán, ,,iďte na 
povaľ, tam sú traja lotri, ktorí ma chceli zamordovať.“ Pandúri pospiechali na 
povaľ, ale tá bola prázdna, lotri utiekli. Tu nemá gazdiná prehovorila: ,,Spustili sa 
dolu do pivnice, tam ich nájdete.“ A skutočne boli tam, ale tak jednoducho sa 
nepoddali. Nastal boj. Jeden z pandúrov ležal už ranený, teraz stáli proti trom. Tu 
však prišiel Dobrovodský so sekerou a skolil hneď jedného. Pandúri sa vrhli na 
ostatných a za chvíľu boli premožení a poviazaní. Vyniesli ich hore. Bol to gazda so 
starším synom. Gazda vrhnul hrozný pohľad na ženu, ale ona odpovedala pokojne: 
,,Nebojím sa viacej tvojho pohľadu, ty ohavo pekelná! Miera bola už preplnená, 
teraz dostaneš odmenu. Prekutajte pivnicu, potom budete vedieť kde ste.“ A tak sa 
i stalo. Povynášali rôzne nazbíjané veci, ale našli aj vo vápenej jame tri nahé, už 
vápnom rozožrané mrtvoly. Ťažko raneného pandúra a zabitého zbojníka tiež 
vyniesli a potom išli do stodole. Len s pomocou studenej vody podarilo sa im 
spiacich sluhov zobudiť. ,,Teraz mi povedzte, akým spôsobom sa to stalo, že ste 
prišli mňa vyslobodiť?“ pýtal sa pán pandúrov. ,,Celkom jednoducho, váš sluha 
pricválal pánu Kubínymu, kam vy chodievate a hľadal Vás. No Vy ste tam neboli 
a tak sa domnieval pán Kubíny, že ste azda v tej slote zblúdili. Nechal nás 
alarmovať, troch poslal na sereďskú cestu, troch ku Zbehom a nás šesť na túto cestu. 
My sme pevne verili, že vy budete asi tu v tej krčme uchýlený a preto sme sa tu 
zastavili. A dobre bolo tak. Teraz ale pôjdeme, už svitá, dážď prestal. Dvaja ostanú 
tu strážiť, až prídeme s povozmi pre tých lotrov a ich obete.“ Už do poludnia bolo 
všetko vykonané. Žena vypovedala, že ona neni ženou žiadneho, ale len silou 
mocou sem zavlečená a musela im byť otrokyňou. Veľmi zle s ňou nakladali a ona 
čakala na vyslobodenie. Hľa malichernosť, stratená podkova zachránila životy 
mnohých. Od tej doby dostal tento hostinec meno ,,Krvavý hostinec“. Hostinec 
jestvoval až do roku 1866 potom bol premenený na majer, ktorý doposiaľ stojí. 
Nájomníci tohto hostinca zamieňali sa viac krát, ale skoro každý bol viac- menej 
odovzdaný zbojník dokiaľ neboli lesy vymyté. Mnohí skonali na šibenici, mnohí 
v žalári, až konečne dostal ho žid do árendy. Pán Dobrovodský vzal túto úbohú ženu 
na Dobrú vodu, kde v hrade trávila svoj pokojný život až do smrti. To je prvá povesť 
o ,,Krvavom hostinci“ i keď je ich viacej.

Použitá literatúra: Dúbravský, F: Krvavý hostinec a iné povesti, 1922 (vz)
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Priateľské stretnutie futbalistov LAVA STRANA vs. FC PROFÍCI
Dň a 4.8.2012 futbalisti z LAVEJ STRANY  

priví tali v našej obci spriatelené mužstvo z Dolných 
Vesteníc s názvom FC PROFÍCI. Išlo o priateľský 
futbalový zápas,  ktorý sa  uskutočni l  na 
minifutbalovom ihrisku. Počas celého dňa prevládalo 
tropické počasie a podľa toho sme zvolili systém hry 3 
x 20 minút. Zápas mal vysokú úroveň a skončil 
zaslúženou remízou 15:15. Po koputových kopoch 
zvíťazilo domáce mužstvo LAVA STRANA  9:7. 
Dostali sme pozvanie na odvetu, ktorá by sa mala 
uskutočnit ešte tento rok. Dúfame, že z tohto stretnutia 
v y t v o r í m e  t r a d í c i u  a p o k ú s i m e  s a  č o  
najlepšie prezentovať obec Alekšince aj v budúcnosti. 
Chceme poďakovať Poľovníckemu združeniu 
Alekšince za prepožičanie priestorov, kde sme sa po 
zápase presunuli, ďalej Futbalovému klubu Rišnovce 
za možnosť osprchovať sa v priestoroch kabín a 
všetkým organizátorom. Ďakujeme!

Lava Strana LAVA STRANA vs. FC PROFÍCI

Letný turnaj v minifutbale 2012
Druhú júlovú sobotu sa uskutočnil už tradičný letný turnaj O putovný pohár 

obce Alekšince. Na turnaji sa zúčastnilo 7 mužstiev  tvorených prevažne 
z domácich hráčov. Turnaj sa začal o 9.00 hod. na miestnom mini futbalovom 
ihrisku v areáli ZŠ a hralo sa systémom každý s každým. Po základnej časti, v ktorej 
jednotlivé mužstvá odohrali po 6 zápasov, nasledovalo semifinále, kde sa stretli 
mužstvá : Biely Balet – BIZON´s 4:3 a HLAHUKO – Jägermeisteri 2:4.  Po 
napínavom finále sa víťazom turnaja stalo mužstvo Biely Balet, ktoré zdolalo  
mužstvo Jägermeistri  8:7. Tretie miesto obsadilo HLAHUKO, ktoré vyhralo nad 
BIZON´s 9:2 . Cenu pre najlepšieho strelca turnaja si odniesol Miroslav Petrík za 20 

strelených gólov. Turnaj bol vedený v duchu fair play pod dohľadom 
profesionálneho rozhodcu. Počas turnaja sa vyskytlo zopár konfliktov plných 
emócií, ktoré narušili pokojný priebeh turnaja. Dúfam, že v budúcnosti sa podobné 
výtržnosti nebudú opakovať, aby sa predišlo  zbytočným zraneniam. 

Na záver chcem poďakovať všetkým účastníkom turnaja za účasť, ale aj 
ľuďom, ktorí pomohli s organizáciou turnaja, špeciálne Alenke Kyjakovej 
a Monike Olekšákovej J.  

Ing. Andrej Lipka

Víťaz turnaja Biely Balet. 
Na fotke chýbajú: Dávid Rábek, Lukáš Bohunický a MichalCigáň

Najlepší strelec turnaja Miroslav Petrík

Erik Hrnčár

A mužstvo:
Od novej sezóny vedie futbalistov A mužstva hrajúci tréner Erik 

Hrnčár. Ten zhodnotil letnú prípravu nasledovne:
Prípravu sme zahájili 5. augusta . Káder mužstva sme skladali ešte pred 

začiatkom prípravy a už teraz môžem povedať, že bol vhodne doplnený. Odohrali 
sme 4 prípravné stretnutia. Našimi súpermi boli mužstvá hlavne z vyššej súťaže. 
Všetky tieto zápasy boli veľmi kvalitné. Nebolo veľa času na skúšanie, ale myslím 
si, že mužstvo je dobre pripravené na novú sezónu , v ktorej budem vyžadovať 
prístup ku každému zápasu a tréningu na 100%. Ako hrajúci tréner by som chcel 
pomôcť chlapcom nielen z lavičky, ale aj priamo na ihrisku. Moje osobné 
predsavzatie je  naučiť chalanov  vyhrávať a nechať na ihrisku srdiečko. Ak toto  
splnia, nebojím sa umiestnenia do 3 miesta. Taktiež budem rád, ak prilákame 
divákov na náš štadión v čo najväčšom množstve. To však môžeme dokázať len 
tvrdou a kolektívnou prácou.

Do mužstva prišli: Erik Hrnčár (Beladice), Michal Paška (Beladice), Pavol 
Búš (Váhovce), Anton Bábik (Rumanová), Róbert Bosák (návrat z hosťovania).

Majstrovské zápasy:
1.kolo: Alekšince - Sľažany 5:0 (2:0)
Góly: A.Bábik 3, T.Glenda, M.Gunda
2.kolo: V.Zálužie - Alekšince 1:5 (1:1)
Góly: A.Bábik 4, P.Moravčík
3.kolo: Alekšince - Ivanka pri Nitre 6:1 (2:0)
Góly: E.Hrnčár 2 (1 z 11m), A.Bábik, T.Glenda, M.Petrík, J.Watter
4.kolo: Alekšince – Čechynce 6:3 (1:2)
Góly: T.Glenda 2, M.Petrík 2, J.Watter, P.Daniš

Dorast:
Majstrovské zápasy:
Alekšince - Nevidzany 9:2
Góly: M.Rigo 3, M.Mokošák 2, 
          M.Gajdoš, L.Trnka, J.Škoda, Tóth
Topoľčianky - Alekšince 1:4
Góly: M.Rigo 2, L.Trnka 2
Alekšince - Sľažany 9:0
Góly: Trnka 4, Rigo 2, Moravec, 
          Gajdoš, vlastný

Žiaci:
1. majstrovský zápas: 
Alekšince – Zbehy 5:4 (0:2)
Góly: L.Trnka 3, M.Bulla 2
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